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 اعلام آمادگی پوتین 
برای مساعدت فنی در مذاکره 
ایران و آمریکا
سیاست 2
 معاون اول رئیس جمهور:

 حفظ منزلت دانشگاه ها
 دغدغه کل نظام است

آخر 8
بانک ملی ایران پیشرو در پرداخت تسهیلات تکلیفی

155 هزار میلیارد تومان 
تسهیلات تکلیفی طی یک سال 
پرداخت شد

3 سیاست 2

روزنامه صبح ایران
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 سخنگوی دولت با اشاره به مذاکرات غیرمستقیم 
بین ایــران و آمریکا، گفت: خــط قرمزهای ما در 
مذاکرات ثابت و مشــخص اســت، فقط در مورد 
موضوع هســته ای مذاکره می کنیــم و به حفظ 
خط قرمزهایــی که قبلًا نیز بارها به آن ها اشــاره 

کرده ایم، متعهد هستیم.
 »فاطمه مهاجرانی« روز سه شنبه ۱۶ اردیبهشت 
۱۴۰۴ در نشست خبری سخنگوی دولت که این 
هفته در مرکز آموزشی و پژوهشی و درمانی امام 
رضا )ع( واقع در مجتمع بیمارســتانی »ســینا« 
برگزار شــد، ضمن گرامیداشت ایام دهه کرامت، 
گفت: این مرکز آموزشــی و پژوهشــی با همت 
خیرین برای رسیدگی به بیماران ام.اس در حال 
ساخت است که این موضوع نشان از رویکرد تازه 
وزارت بهداشــت و درمان و خیرین در ســاخت 

مراکز آموزشی و پژوهشی دارد.
وی ضمن ابراز تشــکر از »محمدرضا ظفرقندی« 
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی که به 
عنوان میزبان در این نشست خبری حضور یافته 
بود، اعــلام کرد: در صحبتی کــه دقایقی پیش با 
استاندار مازندران داشــتم ماده ۲۱ و ۳۳ در مورد 
اراضــی میانکاله در حال پیاده ســازی اســت و 
امیدوارم که در اسرع وقت استرداد مالکیت زمین 

به اراضی ملی محقق شود.

استیضاح نباید به ابزار سیاسی تبدیل شود
ســخنگوی دولت در ادامه و در پاســخ به سوالی 
درباره اقدامات برخی از نمایندگان مجلس برای 
استیضاح وزیر راه و شهرسازی از یک سو و شنیده 
شدن زمزمه اســتیضاح وزیر نیرو از سوی دیگر، 
گفت: واقعیت این اســت که دولت با ناترازی های 
متعددی مواجه است و برای حل این مشکلات به 

زمان نیاز دارد. 
یکی از دلایل ایجاد ناترازی ها، تلاش برای تثبیت 
طولانی مــدت قیمت ها و عدم ســرمایه گذاری 
کافی است و در نتیجه، شــاهد اختلال کامل در 
اقتصاد حوزه انرژی بوده ایــم و به تبع آن، بخش 
خصوصی نیز تمایلی به ســرمایه گذاری در این 

حوزه ندارد. 
وی افــزود: راهبرد اصلــی وزارت نیــرو در این 
زمینه، شــامل دو محور اصلی اســت؛ نخســت، 
افزایش ظرفیت تولید در بخش هــای حرارتی و 
تجدیدپذیر و دوم، مدیریت مصــرف انرژی. این 
دو راهبرد می تواند به طــور همزمان تا حدودی 
موضوع ناترازی هــای حوزه انــرژی را مدیریت 

کنند. 
آگاه هستیم که قطع برق فشــار زیادی به مردم 
وارد می کنــد و در ایــن خصــوص ضمــن ابراز 
همدردی صمیمانه و همدلی و همبستگی با مردم 

عزیز ایران، به طور رسمی عذرخواهی می کنیم
ســخنگوی دولت تاکید کرد: در راستای افزایش 
ظرفیت تولید، پنج هزار مــگاوات ظرفیت تولید 
برق حرارتی به مدار اضافه شده است و ان شاءالله 
تلاش می شود تا در زمان های اوج مصرف، ۲ هزار 
مگاوات دیگر نیز بــه این ظرفیت افزوده شــود. 
در زمینه مدیریت مصرف نیــز بیش از ۶ میلیون 
شمارنده )کنتور( هوشمند برای مشترکان نصب 
شده اســت، این موضوع از مشــترکان پرمصرف 
آغاز شــده تا بتوانیم با ایجــاد محدودیت، میزان 

مصرف را کنترل کنیم.
مهاجرانی بار دیگر بر زمان بر بودن رفع ناترازی ها 
اشاره کرد و افزود: اســتیضاح حق مجلس است و 
مــا امیدواریم که این موضوع به ابزاری سیاســی 
تبدیل نشــود. در عین حال، آگاه هستیم که قطع 
برق فشــار زیادی به مردم وارد می کند و در این 
خصوص ضمن ابراز همدردی صمیمانه و همدلی 
و همبســتگی با مردم عزیز ایران، به طور رسمی 

عذرخواهی می کنیم.

خط قرمزهای ایران در مذکرات ثابت
 و مشخص است

وی با اشاره به مذاکرات غیرمســتقیم بین ایران 
و آمریــکا، تصریح کــرد: خط قرمزهــای ما در 

مذاکرات ثابت و مشخص اســت. ما فقط در مورد 
موضوع هســته ای صحبت می کنیــم و به حفظ 
خط قرمزهایــی که قبلًا نیز بارها به آن ها اشــاره 
کرده ایم، متعهد هســتیم. در طول این ۲۰ سال، 
موضع ما همــواره ثابت بــوده و از مواضع به حق 
خود عدول نکرده ایم. ما انرژی هســته ای را برای 
کاربردهــای صلح آمیز و تأمیــن نیازهای انرژی 
خود ضروری می دانیم و این حق مردم ایران است 

که به آن دست یابند.
سخنگوی دولت تاکید کرد: ایران پایبندی خود 
به فرآیند دیپلماســی را اعلام کرده اســت و این 
موضوع را در عمل نیز ثابت کرده ایم. این پایبندی 
تنها به گفتار محدود نمی شود. به همین دلیل، با 
آمادگی در چند دور مذاکرات شــرکت کرده ایم 
و همچنان اعلام می کنیم که طــرف مقابل باید 

مواضع خود را ثابت کند.

در مورد مذاکرات منتظر اعلام وزیر خارجه 
عمان هستیم

ســخنگوی دولت درباره ادامه رونــد مذاکرات 
غیرمســتقیم بین ایران و آمریکا، اظهار داشــت: 
تدابیــر لازم را اتخاذ کردیم و از ابتدای ریاســت 
جمهوری آقای ترامپ اعــلام کردیم که برای هر 

سناریویی آماده هستیم.

وی افزود: در مورد مذاکرات از جانب ما مشــکلی 
نیست و به جهت اینکه مذاکرات مستقیم نیست، 
منتظر هستیم که وزیر امور خارجه عمان موضوع 

را به ما اعلام کند.
مهاجرانی در پایــان تاکید کرد کــه طبق گفته 
وزارت خارجــه علــت فاصلــه بیــن مذاکرات 

تدارکاتی و فنی بوده است.

در موضوع حجاب، جلوگیری از تکرار 
تجربه های ناکارآمد گذشته، در دستور 

کار است
مهاجرانی در پاسخ به ســوالی در خصوص ارسال 
پیامک هــای حجاب، گفــت: در موضوع حجاب 
گزارش های متعددی دریافــت کرده ایم. دولت 
در جریان این موضــوع قرار گرفتــه و ما مردم را 
کاملا درک می کنیم. اما نگرانی هایی نیز به دولت 

درباره برخی هنجارشکنی ها منتقل شده است.
ســخنگوی دولت افزود: لازم اســت به مردم 
اطمینان دهم که سیاست دولت در مورد وفاق، 
با ســایر قوا مورد توجه قرار گرفته و بر روی این 
موضــوع تأکیــد می کنیم که رعایــت کرامت 
مردم، حفظ حرمــت زنان و خانــواده، و حفظ 
آرامش عمومی، همچنیــن جلوگیری از تکرار 
تجربه های تلخ گذشته که ناکارآمد بوده اند، در 

دستور کار قرار دارد. 
وی بار دیگر تاکید کرد: حفــظ آرامش عمومی و 
جلوگیری تکرار اشــتباهات، برنامه دولت است؛ 
دولت نیز بر فرمایشات رهبر معظم انقلاب تاکید 
دارد که در مورد حجاب از انجام کارهای بی قاعده 

و بی برنامه پرهیز شود.
سخنگوی دولت همچنین با اشاره به فرمایشات 
رهبر انقلاب درباره جهاد تبیین، اظهار کرد: باید 
فرمایشات ایشــان نصب العین همه ما باشد و در 
این راستا، بنیاد نخبگان و معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری و تمامی دســتگاه ها وظیفه 
دارنــد. موضوع تبییــن به یک دســتگاه خاص، 
محدود نیســت بلکه فرآیندی است بلند مدت و 
یک پروژه یا کار کوتاه مدت نیست و باید به صورت 
فرآیندی انجام شــود. لذا، همه ما در این کار باید 

همدل و هم راستا باشیم.
مهاجرانی در بخــش دیگــری از صحبت های 
خود به حضور بیش از ۱۱۰ کشــور از سراســر 
دنیا در نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران 
اشــاره کرد و افزود: همچنین بیش از ۵۰ کشور 
آفریقایی در اجــلاس آفریقا در ایران حضور پیدا 
کردند که نشان می دهد دیپلماسی ایران موفق 
بوده و فشــارهای آمریکا به نتیجه مطلوب خود 

نرسیده است.
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معاون تربیت بدنی وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد

 سرانه فضاهای ورزشی مدارس 
۴۴ صدم متر مربع!

جامعه 4

عراقچی:
رضایت مندی خبرگان رهبری از 

عملکرد وزارت خارجه، سرمایه ما است

وزیر کشور : 
توسعه فضاهای آموزشی از 

شاخص های ارزیابی استانداران است

دارد  نظر  در  البرز  استان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
پمپاژ  آزمايش  گذاري،  لوله  حفاري،  عمليات  اجراي 
دوراني  روش  به  عميق  چاه  حلقه  يک  فونداسيون  و 
در مناطق تحت پوشش امور آبفا مهرشهر را از محل 
عمومي  مناقصه  طريق  از  و  عمراني  طرحهاي  اعتبارات 
در   5 رتبه  حداقل  داراي  و  شرايط  واجد  پيمانکار  به 

رشته کاوشهاي زميني واگذار نمايد.

اسناد  دريافت  از  مناقصه  برگزاري  مراحل  کليه 
بازگشايي  و  گران  مناقصه  پيشنهاد  ارائه  تا  مناقصه 
الکترونيکي  تدارکات  سامانه  درگاه  طريق  از  پاکتها 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir با شماره 
انجام خواهد شد و  فراخوان 2004005186000015  
عضويت  عدم  صورت  در  گران  مناقصه  است  لازم 
دريافت  و  مذکور  سايت  در  نام  ثبت  مراحل  قبلي, 
در  شرکت  جهت  را  الکترونيکي  امضاي  گواهينامه 

محقق سازند. مناقصه 

تضمين  مبلغ  و  نوع  پروژه,  اجراي  مدت  پروژه,  برآورد 
فهارس  براساس  برآورد  کار:  ارجاع  فرآيند  در  شرکت 
مبلغ   ,1404 سال  چاه  و  برقي  تاسيسات  ابنيه,  بهاء 
)سه(   3 کار  اجراي  مدت  و  ريال   28,193,770,748

کار  ارجاع  فرآيند  در  شرکت  تضمين  مبلغ  و  ماه 
ذکر  تضامين  از  يکي  بصورت  ريال   1,409,688,538
شده در آيين نامه تضمين معاملات دولتي به شماره 
123402/ت 50659/هـ مورخ 94/09/22 مي باشد.
علاوه  گران  مناقصه  مناقصه:  اسناد  تحويل  مهلت 
سه شنبه  روز   9 ساعت  PDFتا  فايلهاي  بارگذاري  بر 
تضمين  اصل  ارائه  به  موظف   ,1404/03/06 مورخ 
شرکت در فرآيند ارجاع کار در پاکت لاک و مهر شده 
و  آب  شرکت  دبيرخانه  به  روز   همان   10 ساعت  تا 

فاضلاب استان البرز مي باشند.

شنبه  سه  روز   13 ساعت   : پاکات  بازگشايي  تاريخ 
مورخ 1404/03/06 خواهد بود.

نحوه دريافت اسناد مناقصه: داوطلبان مي¬توانند به 
منظور دريافت اسناد مناقصه از تاريخ 1404/02/17 
از    1404/02/22 مورخ  دوشنبه  روز   19 ساعت  تا 
 www.setadiran.ir آدرس  به  ستاد  سامانه  طريق 

اقدام نمايند. تلفن تماس: 026-32117151  
مندرج  مناقصه  اسناد  در  جزئيات  و  اطلاعات  ساير 

است./24656

سيستم مديريت يکپارچه / کد 10/43/02/ف
آگهي مناقصه عمومي يک مرحله اي )شماره 15/ي ع/1404(

شناسه آگهی 1925356

داود ریاحی معاون شهردار

مناقصه عمومیمناقصه عمومی
شـهرداری پردیـس در نظـر دارد طـرح هـای عمرانـی خـود را از طریـق برگـزاری مناقصـه عمومـی بـه شـرکت هـای واجـد شـرایط واگـذار نماید.لـذا متقاضیـان 
 محتـرم میبایسـت جهـت دریافـت اسـناد مناقصـه از تاریـخ 1404/02/11 لغایـت 1404/02/18 بـه سـامانه تـدارکات الکترونیکـی دولت)سـتاد(به آدرس اینترنتـی

 )https:// www.setadiran.ir (www.setadiran.ir مراجعه نمایند.
1- اجرای جدولگذاری و ترمیم جداول فاز 3،2،1 و 4 شهرپردیس با مبلغ برآورد 72/700/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000014

۲- اجـرای جدولگـذاری و ترمیـم جـدول معابرمنطقـه صنعتـی، حریـم و فازهـای جدیـد شـهر پردیـس بـا مبلـغ بـرآورد 54/540/000/000 ریـال و بـا شـماره فراخوان 
2004093366000014

3- اجرای روکش آسفالت معابر شهری و منطقه صنعتی شهر پردیس با مبلغ بر آورد 109/000/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000015
۴- اجرای زیرسازی و اسفالت فاز 1و 2 و 3 و 4 ، منطقه صنعتی شهر پردیس با مبلغ برآورد 118/150/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000016

5- احداث دیوار وپله سنگی شهر پردیس با مبلغ بر آورد 72/700/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000017
6- احداث مسجد فاز11 شهر پردیس با مبلغ برآورد 45/450/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000018

7- تکمیل احداث بازار میوه و تر بار فاز 11 شهر پردیس با مبلغ برآورد 50/000/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000019
8- لکـه گیـری و پیـاده رو سـازی آسـفالتی منطقـه صنعتـی خرمدشـت وسـیاه سـنگ شـهر پردیـس بـا مبلـغ بـرآورد 31/500/000/000 ریـال .بـا شـماره فراخـوان 

2004093366000020
9- لکه گیری و درز گیری آسفالت فاز 1 ، 2 ، 3 و 4 شهر پردیس با مبلغ برآورد 68/150/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000021

10- گیری ) آسفالت ( فاز های 5، 8، 9 و 4 شهر پردیس با مبلغ برآورد 54/500/000/000 ریال و با شماره فراخوان 2004093366000022   
11- محوطه سازی وتکمیل بازار میوه و تره بار و ساختمان ناحیه فاز 9 شهر پردیس با مبلغ برآورد 63/360/000/000 شماره فراخوان 2004093366000023

* میزان سپرده شرکت در مناقصه 5% مبلغ برآورد میباشد.
* در صورت عدم تمایل به عقد قرارداد نفرات اول تا سوم ، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد .

* شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار است.
* سایر شرایط و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد ومناقصه و سامانه ستاد ایران ذکر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1404/02/17 تاریخ انتشار نوبت اول: 1404/02/11 

نوبت دوم

مهاجرانی: خط قرمزهای ایران در مذاکرات مشخص است

 از سیگنال گیت تا چرخش دیپلماتیک

سیاست خارجـی سیاست خارجـی 
ترامپ با روبیوترامپ با روبیو
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رئیس جمهور روســیه ضمن آرزوی موفقیت برای مذاکرات هســته ای 
که میان جمهوری اســلامی ایران و آمریکا در جریان است اعلام کرد که 

روسیه آمادگی دارد مساعدت های فنی لازم را در این زمینه ارائه کرد.
مسعود پزشکیان، رئیس جمهور اسلامی ایران، و آقای ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهور فدراسیون روسیه، در تماس تلفنی، آخرین وضعیت روابط 
دوجانبه و تحولات منطقه ای و بین المللی را مورد بحث و تبادل نظر قرار 

دادند.
رؤســای جمهور دو کشــور با ابراز خرسندی از ســطح ممتاز، سازنده و 
دوستانه مناسبات میان جمهوری اســلامی ایران و فدراسیون روسیه، 
روند پیشرفت همکاری ها و پروژه های مشــترک، به ویژه در حوزه های 

پولی و بانکی، حمل ونقل ریلی و جاده ای و انرژی را مثبت ارزیابی کردند.
در این گفتگو، رئیس جمهور کشورمان و آقای پوتین، امضای توافق نامه 
همکاری جامع راهبردی میان دو کشور را نشانه ای روشن از عمق روابط 
تهران و مسکو و نقطه عطفی در تحکیم همکاری های سیاسی، اقتصادی، 
تجاری و امنیتی میان جمهوری اســلامی ایران و فدراســیون روســیه 
دانستند و بر عزم و اراده مسئولان عالی رتبه دو کشور برای اجرای کامل 

این توافق نامه تأکید کردند
ولادیمیر پوتین همچنین ضمن آرزوی موفقیت برای مذاکرات هسته ای 
که میان جمهوری اســلامی ایران و آمریکا در جریان است اعلام کرد که 

روسیه آمادگی دارد مساعدت های فنی لازم را در این زمینه ارائه نماید.
در آغاز این گفتگوی تلفنی، رئیس جمهور روسیه با ابراز تأسف از حادثه 
انفجار در بندر شــهید رجایی اســتان هرمزگان، جان باختن تعدادی از 
هموطنان ایرانی را به دولت و ملت ایران تســلیت گفت و رئیس جمهور 
کشــورمان نیز از ابراز همدردی دولت روسیه و مشــارکت آن کشور در 

عملیات اطفای حریق این حادثه قدردانی کرد.

وزیر کشور : 
توسعه فضاهای آموزشی از شاخص های 
ارزیابی استانداران است
وزیر کشور توســعه فضاهای آموزشی را یکی از شــاخص های ارزیابی 
استانداران دانست و گفت: معتقدیم هر تحولی باید از آموزش و پرورش و 

ظرفیت های عظیم این وزارتخانه شروع شود.
 اســکندر مؤمنی در دیدار و گفتگوی صمیمانه بــا علیرضا کاظمی وزیر 
آموزش و پرورش و اعضای شورای معاونان به مناسبت هفته بزرگداشت 
مقام معلــم با بیان اینکه رئیــس جمهور محترم به شــکل ویژه موضوع 
مدرسه سازی را از اســتانداران پیگیری می کند، اظهار کرد: آینده کشور 

در دستان معلمان این مرز و بوم و حوزه آموزش و پرورش است.

مؤمنی گفــت: مجموعــه آمــوزش و پــرورش دریــای بی انتهایی از 
ظرفیت هاســت که باید از آن اســتفاده کرد؛ این ظرفیت و زمینه های 

همکاری مشترک باید شناخته شود و مورد استفاده قرار بگیرد.
وی همکاری با آموزش و پــرورش را مغتنم و بــدون پیچیدگی های 
اداری توصیف کرد و افزود: با وجود بیــش از ۱۵ میلیون دانش آموز، 
بیــش از یــک میلیــون معلــم و همچنیــن بــا احتســاب والدین 
دانش آموزان، بخش قابل توجهی از جمعیت کشــور به طور مستقیم 
با آمــوزش و پرورش در ارتباط هســتند و این حوزه می تواند منشــأ 

تحولات فراوانی باشد.
وزیر کشــور با اشــاره بــه ظرفیــت آمــوزش و پــرورش در موضوع 
فرهنگ سازی و اصلاح ســبک زندگی گفت: معتقدیم هر تحولی که در 
آینده کشــور به ویژه در حوزه اجتماعی بخواهد صــورت بگیرد، باید از 

آموزش و پرورش و ظرفیت های عظیم این وزارتخانه شروع شود.
وی افزود: توســعه فضای آموزشــی یکی از اولویت هایی است که آقای 
رئیس جمهور به وزارت کشور و اســتانداران ابلاغ کرده است که ماهانه 

گزارش عملکرد و پیشرفت استان ها در این زمینه اخذ می شود.
وزیر آموزش و پرورش نیز در این نشســت با بیان اینکه وزارت کشــور با 
همراهی و حمایت های همه جانبه کمک بســیاری در پیشــبرد اهداف 
نظام تعلیم و تربیت داشــته اســت گفت: در کنار همــه اقدامات مؤثر؛ 
همکاری بسیار خوبی میان این وزارتخانه با ســتاد مبارزه با مواد مخدر 

شکل گرفته است که مبدع آن وزیر کشور بوده اند.
کاظمی در ادامه ضمن قدردانی از مســئولان وزارت کشور در عملیاتی 
کردن طرح توسعه نهضت مدرسه سازی که مورد تأکید رئیس جمهوری 
است، افزود: وزارت کشور با پشتیبانی و تیم ســازی نقش مهمی در این 

زمینه ایفا می کند.
وی با ارائه گزارشــی از خرده مســائل وزارت آمــوزش و پرورش گفت: 
اعتراض به آزمون ها، تقاضای استخدام، نقل و انتقالات، ثبت نام ها و … 
از جمله آنهاست. در سال گذشته تمام تلاش بر این بوده که این مشکلات 
را مرتفع کنیم. پرداخت مطالبات بازنشستگان، معلمان حق التدریس، 

رسیدگی به اعتراضات رتبه بندی و… از این دسته اقدامات بوده است.
وزیر آموزش و پــرورش به برنامه های اساســی وزارت آموزش و پرورش 
اشاره کرد و گفت: اجرایی سازی ســند تحول بنیادین، تحول در برنامه 
درســی، ارتقای برنامه های پرورشــی و فرهنگی، سند هوش مصنوعی، 
پایش آســیب های اجتماعی از برنامه های کلان وزارتخانه اســت که در 
رأس این برنامه توســعه عدالت با دو رویکرد توسعه فضا و کیفیت بخشی 

قرار دارد.
کاظمی ضمن قدردانی از حضور وزیر کشــور همزمــان با هفته معلم در 
وزارت آمــوزش و پــرورش، بیان کرد: حضور شــما در خانــه معلمان، 
پیام های ارزشمندی به همراه دارد و مایه دلگرمی و پشتوانه نظام تعلیم 

و تربیت خواهد بود.

 معاون اول 
رئیس جمهور با 
تاکید بر اینکه 
راهبرد دولت 
وفاق ملی در زمینه 
آموزش عالی 
ارتقای جایگاه 
دانشگاه و منزلت 
اساتید دانشگاهی 
است، گفت: برای 
سامان دادن 
به ناترازی ها 
و ارتقای 
شاخص های کمی 
و کیفی توسعه 
نیازمند دانشگاه 
هستیم

باور داریم استاد 
می تواند مسیر 
و سرنوشت یک 
دانشجو را تغییر 
دهد و این دانشجو 
نیز می تواند مسیر 
جامعه را دچار 
تحول کند 

اعلام آمادگی پوتین برای مساعدت 
فنی در مذاکره ایران و آمریکا

سیاست2    شماره 4154   
  چهارشنبه  17 اردیبهشت1404

   سال چهاردهم

 وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران، میزان 
رضایت مندی نمایندگان مجلــس خبرگان از 
عملکرد وزارت خارجه را نشانه وفاق ملی و یک 
سرمایه ارزشــمند برای حرکت وزارت خارجه 

دانست.
سید عباس عراقچی در حاشیه سومین اجلاسیه 
ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری در قم در 
گفت و گو با خبرنگاران با بیان اینکه نمایندگان 
خبــرگان رهبری در خصــوص عملکرد وزارت 
خارجه را با تعابیری مثل مجاهدت و تلاش های 
خســتگی ناپذیر توصیف کردند، افزود : مسیر 
وزارت امور خارجه در فضــای یک تفاهم ملی با 

عزت ادامه دارد.

وی افــزود : امــروز در مــورد مجموعــه ای از 
ســوال های نماینــدگان محترم خبــرگان در 
خصوص آخریــن وضعیت سیاســت خارجی 
در حوزه هــای مختلف، حمایــت از مقاومت و 
آرمان فلسطین، سیاست همسایگی جمهوری 
اسلامی ایران، اقدامات و ابتکارات صورت گرفته 
برای حفظ و تقویت تعاملات کشــورمان با سایر 
کشــورها، ارتباط با ســازمان های بین المللی و 
منطقه ای مثل شــانگ هــای و بریکس، بحث 
دیپلماســی اقتصادی، آخریــن وضعیت بحث 
مذاکرات غیر مســتقیم با آمریکا، مرور جامع بر 
مجموعــه فعالیت هــای وزارت خارجه در امور 
سیاست خارجه، سیاســت های فشار و تهدید 

آمریکا و چشــم اندازهای پیــش رو توضیحات 
مقتضی داده شــد.وزیر امور خارجه جمهوری 
اســلامی ایران بــا قدردانی و حمایــت اعضای 
مجلس خبرگان رهبری از دستگاه دیپلماسی، 
رضایت مندی نمایندگان خبــرگان از عملکرد 
وزارت خارجه را ســرمایه ای ارزشــمند برای 

دستگاه دیپلماسی دانست.
گفتنی اســت ســید عباس عراقچی وزیر امور 
خارجه کشورمان که برای شــرکت در سومین 
اجلاســیه ششــمین دوره مجلــس خبرگان 
رهبری به قم ســفر کرده اســت، صبــح امروز 
سه شــنبه طی ســخنانی ضمن تبیین آخرین 
تحولات حوزه دیپلماســی و سیاست خارجی، 

فعالیت هــا و برنامه های وزارت امــور خارجه را 
برای پیشــبرد منافع ملی جمهوری اســلامی 
ایران تشریح کرد.سومین اجلاسیه دوره ششم 
مجلس خبرگان رهبری روز گذشته با سخنرانی 
رییس جمهور و برخی از اعضای این مجلس کار 
خود را در مجتمع یــاوران مهدی)عج( قم آغاز 
کرد.نماینــدگان مجلس خبــرگان رهبری در 
این اجلاســیه علاوه بر بحث و گفت وگو درباره 
اهم مسائل مربوط به این مجلس و بررسی طرح 
مصوب کمیســیون آیین نامه، با حضور برخی 
مســؤولان نظام، مســائل داخلی و منطقه ای 
را مورد بررســی قرار دادند و این اجلاسیه عصر 

امروز به کار خود پایان خواهد داد.

عراقچی: رضایت مندی خبرگان رهبری از عملکرد وزارت خارجه، سرمایه ما است

 معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه راهبرد 
دولت وفــاق ملی در زمینه آمــوزش عالی ارتقای 
جایگاه دانشــگاه و منزلت اســاتید دانشــگاهی 
اســت، گفت: برای ســامان دادن به ناترازی ها و 
ارتقای شاخص های کمی و کیفی توسعه نیازمند 

دانشگاه هستیم.
 »محمدرضا عــارف« در ســی و دومیــن آیین 
نکوداشــت اعضای هیات علمی نمونه کشــوری 
که در تالار علامه امینی دانشــگاه تهــران برگزار 
شد، با اشــاره به اینکه »دولت وفاق ملی« آمادگی 
دارد اسناد بالادستی و سند چشم انداز که مبنای 
حرکت دولت است، با حضور دانشگاهیان اجرایی 
شود، گفت: با راهکار مشــخص جامعه دانشگاهی 
می توانیم به تمامی اهداف در نظر گرفته شــده در 
اسناد بالا دستی کشور برســیم و امروز به مردم و 
کشورهای همســایه وعده می دهیم که محوریت 
پیشــرفت و تعالی منطقه بــه پشــتوانه جامعه 

دانشگاهی ایران است.
معاون اول رئیس جمهور با بیــان اینکه به دنبال 
جمع معنوی و هم افزایی از تلاش تمام اســاتید و 
طرح های علمی هستیم، گفت: برای حل مشکلات 
کشور به یک سازوکار هدفمند و مشخص با کمک 
تمامی دانشگاهیان نیاز داریم تا در روندی شفاف، 
روان و با مشخص بودن مسئولیت ها امور را به جلو 
ببریم که در این مسیر صورت مساله و تبیین آن به 
عهده دانشگاهیان اســت که چگونه با حاکمیت و 

دولت تعامل و همکاری داشته باشند.
وی ادامــه داد: در همه نهادهای تصمیم ســازی و 
تصمیم گیری هــا نخبگان حضوری ارزشــمند و 
نقشی موثر دارند و همواره در ارائه راهکارها پیش 
قدم بودند و می خواهیم این مســیر مشــخص و 

هدفمند به صورت یکپارچه دنبال کنیم.
معاون اول رئیس جمهور گفت: اســناد بالادستی 
فراوانی در کشور همانند ســند چشم انداز وجود 
دارد که طبق این سند قرار بود در ۱۴۰۴ به اهداف 
مشخص شده برسیم و جایگاه برتر و تاثیرگذاردر 
علم و فناوری، اقتصادی و ســایر جایگاه ها با رشد 
اقتصادی ۸ درصدی داشــته باشــیم کــه امروز 
از این اهداف تعیین شــده عقب هســتیم و باید 
آسیب شناسی شود که چه اقداماتی اتخاذ شود تا 

به این اهداف در سال های آینده برسیم.

عدم دستیابی به شاخص های برنامه ششم 
آسیب شناسی شود

عارف با بیان اینکه فراتر از اسناد بالادستی اجرای 
بیانیه گام دوم انقلاب اســت، بیان کرد: بیانیه گام 
دوم انقلاب مسیر آینده کشور را مشخص می کند 
که اگر بگوییــم تمامی این اهداف با دانشــگاه ها 
مرتبط اســت اغراق نبوده چرا که بخشــی از آن با 

صراحت به جامعه دانشــگاهی برمی گــردد و در 
سایر اهداف نیز دانشگاه ها در اولویت هستند که با 
اجرایی شدن بیانیه گام دوم انقلاب معتقدیم سایر 

اسناد نیز اجرایی و عملیاتی خواهد شد.
معاون اول رئیس جمهور با اشــاره به شاخص های 
کمــی همانند رشــد ۸ درصدی و مهــار تورم در 
برنامه هفتم پیشــرفت، تاکید کرد: باید دید با چه 
ســازوکاری می توانیم این اهداف را محقق کنیم 
که شــروع اجرای برنامه هفتم با آغاز به کار دولت 
چهاردهم و حتی مجلس شورای اسلامی همزمان 
شده و این مزیتی اســت که باید دید چه اقدامات 
و ســازوکارهای اتخاذ کنیم تا برنامه پیشــرفت 
اجرایی شــود.وی ادامــه داد: هنوز یــک تحلیل 
روشن و دقیق از برنامه ششم توسعه نداریم چراکه 
در شاخص های پیش بینی شــده در برنامه ششم 
موفق نبودیم و باید آســیب شناسی شــود تا در 
مسیر اجرای برنامه هفتم توســعه این اشتباهات 
تکرار نشــود و در برخی موارد بــا تغییر یک دولت 
و وزیر اجرای همه برنامه هــا به دلیل این تغییرات 
متوقف می شــود و به همین دلیل عملکرد تمامی 
برنامه های توســعه در طول چند دهه گذشــته 
پایین بوده اســت که باید این نگاه اصلاح شــود و 
مجریان آمادگــی و نیاز دارند تا دانشــگاهیان در 
اجرای برنامه هفتم پیشرفت به دولت کمک کنند.

عارف با تاکید بر اینکه در هــر زمینه ای که موفق 
بودیم نقــش، محوریــت، رهبــری، همراهی و 
همکاری دانشــگاه ها دیده می شــود، گفت: باید 
این ظرفیــت در دولت وجود داشــته باشــد تا از 
رهنمودهای دانشگاهیان اســتفاده کنیم اما این 
رهنمودها کاربردی باشد و در حد مقالات نماند و با 
توجه به منابع، محدودیت ها و شرایط راهکارهای 

عملیاتی به دولت ارائه شود.
معــاون اول رئیس جمهور با اشــاره بــه اهمیت 
الگوســازی برای جوانان، تصریح کرد: اگر جوانان 
و نوجوانان الگویی داشته باشند بهتر کار می کنند 
که یک دلیــل انتخاب اســتاد نمونــه نیز همین 
مسئله است که ۱۵ســال پس از انقلاب فرهنگی 
خلاء الگو در آمــوزش عالی دیده شــد که اولین 
مراسم آیین نکوداشت اعضای هیات علمی نمونه 

کشور در دانشگاه تربیت مدرس انجام شد.

روایتی از تحقیقات دانشگاه هاروارد از 
نقش اساتید در کاهش آسیب های اجتماعی

عارف تصریح کــرد: در مطالعات انجام شــده در 
دانشگاه هاروارد دانشــجویانی که اساتید خود را 
به عنوان الگــو قرار دادند و در معــرض رفتارهای 
پرخطر اجتماعی بودند، ۲۵ درصد آسیب پذیری 
کمتــری داشــته اند و همچنین تاثیر مســتقیم 
منش اســتاد بر ســلامت روانی جوانان به وضوح 

در این مطالعه آمده اســت که این نشان می دهد 
استاد پاســدار آرامش اجتماعی و حافظ سلامت 
فرهنگی جامعه است.وی خاطرنشان کرد: همه ما 
در دوران تحصیلی الگو و خاطراتی داریم که انسان 
با آن زندگی می کنــد و امروز بــا انتخاب اعضای 
هیأت علمی نمونه بار ســنگینی بر دوش اساتید 
است که در هیچ طبقه ای اجتماعی به این صورت 
چنین مسئولیت هایی را نمی بینیم چرا که اساتید 

شکل دهنده شخصیت دانشجو هستند.
وی افزود: بــاور داریم اســتاد می تواند مســیر و 
سرنوشت یک دانشجو را تغییر دهد و این دانشجو 
نیز می تواند مســیر جامعه را دچار تحول کند در 
نتیجه یک جمله اســتاد به تحول در جامعه منجر 
می شــود که چنین جایگاهــی در احادیث و دین 
مبین اسلام نیز برای معلم و اســاتید تعیین شده 
است بنابراین نقش اســتاد تنها آموزش و کلاس 
درس نیســت بلکه بــه صورت هــای مختلف در 
باز طراحی لایــه اصلی فرهنــگ عمومی همانند 
فرهنگ تعهد، نقد، انصاف و گفتگو و جستجوگری 

علمی موثر است.
عارف بیان کرد: یک اســتاد منظم باعث می شود 
که دانشجو در کلاس های درس به صورت منظم و 
دقیق حضور داشته باشد که باید الگوهای علمی را 
به جامعه معرفی کنیم چرا که جوانان ما به این مهم 
نیاز دارند و اگر این الگوها گرفته شــود در نتیجه 
دانشــجو و جوان دچار سردرگمی می شود و امروز 

مسئولیت اصلی استاد تنها آموزش نیست.

راهبرد دولت وفاق ارتقای جایگاه دانشگاه 
و منزلت اساتید دانشگاهی است

معــاون اول رئیــس جمهور با اشــاره بــه پدیده 
مهاجرت در میان دانشــجویان، گفت: یک پروسه 
طولانی و گزینــش علمی برای انتخاب اســاتید 
دانشــگاه مبنی بر توانایی های علمی و شخصیتی 
برای نحوه برخورد با جوانان در کشــور وجود دارد 
که این نشانگر جایگاه و نقش اساتید است که از این 
نقش مهم غفلت کردیم و منزلت اســتاد و ارتقای 
جایگاه آنان برای دولت حائز اهمیت اساسی است.

عارف خاطرنشــان کرد: در انتخاب اساتید نمونه 
ابتدا عمل فرهنگــی و اجتماعی دیده می شــود 
و ســپس جایگاه علمــی مدنظر اســت که یک 
مسئولیت سنگینی را اساتید نمونه پذیرفته اند که 
امروز آنان با روزهای گذشته متفاوت است و بیش 

از گذشته زیر ذره بین جوانان منتقد هستند.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه پیشــنهاداتی 
برای ارتقای وضعیت علمی و جامعه دانشــگاهی 
کشــور از جمله ارزیابی ۳۲ دوره گذشته انتخاب 
اعضــای هیئت علمی نمونه کشــوری، تخصیص 
سهمیه برای دانشیاران و اســتاد یاران در مراسم 

انتخاب اعضای هیئت علمی نمونه کشوری، حفظ 
مرجعیت اســاتید و تدوین نظــام ملی مرجعیت 
اســتاد برای پیشــرفت و تعالی کشــور، حضور 
جدی تر اساتید در مســائل اجتماعی و فرهنگی و 
توجه به دیپلماسی علم و فناوری با توجه به دست 

برتر ایران در فناوری ها در منطقه مطرح کرد.

راهبرد سیاست خارجی دولت چهاردهم 
توسعه همکاری با منطقه است

وی ادامــه داد: راهبرد سیاســت خارجی دولت 
چهاردهم توسعه همکاری با منطقه است و در این 
مسیر اوراسیا به دلیل یک علقه طبیعی و نانوشته 
به عنوان اولویت اصلی منطقه ای محسوب می شود 
که اســتان های مرزی باید برای توسعه همکاری 
علمی با کشورهای همســایه در قالب دیپلماسی 
علمی و فناوری در کنار دیپلماســی سیاســی و 

اقتصادی تلاش کنند.
معاون اول رئیس جمهور همچنین از وزارت علوم 
خواست عملکرد چهار دهه گذشــته بازنگری در 

جایگاه دانشگاه ها و وزارت علوم صورت گیرد.
عارف خاطرنشــان کرد: از دانشــگاه انتظار داریم 
در همه بخش هــا به دولت کمک کننــد و ارتقای 
جایــگاه و منزلت اســاتید و دانشــگاه ها راهبرد 
دولت چهاردهم اســت نباید در این مسیر تنها به 
عنوان یک نهاد دولتی تلقی شــوند که هزینه های 
دانشــگاه ها از طریق دولت تامین می شــود و آیا 
چنین دیدگاهی می تواند ما را بــه جایگاه واقعی 

منطقه ای کشور برساند؟
وی تاکید کرد: باید ســاز و کاری اندیشــیده شود 
که رابطه حاکمیت و دانشگاه چگونه باشد و فرض 
این است که دانشگاه به عنوان نهادی از جمهوری 
اسلامی ایران اســت و قاعدتاً وابســتگی اداری با 
وزارت علوم و دولــت دارد اما تا چه میزان می تواند 
در انتخــاب رئیس دانشــگاه و حتــی مدیر گروه 
دخالت داشته باشد که انتظار داریم دانشگاه ها به 
دولت کمک کنند و پیشنهادات روشن با توجه به 

سیاست های کلی ارائه کنند.
معاون اول رئیس جمهور با اشــاره به اهمیت حل 
مشــکلات معیشتی و مســکن اســاتید دانشگاه 
تصریح کــرد: بودجه دولتی کفــاف ارتقاء حقوق 
و مزایا در شأن اســاتید دانشــگاهی را نمی دهد 
که البته منابع فراوانی در کشــور وجــود دارد اما 
چگونگی اســتفاده از این منابع روشن نشده است 
که دانشــگاه ها باید برای حل مشکلات معیشتی و 
مسکن اساتید پیشنهادات خود را برای بهره گیری 
از این منابع مطــرح کنند تــا در تامین حداقل ها 
دغدغه برای اســاتید وجود نداشــته باشد چرا که 
حفظ منزلت دانشــگاه ها دغدغــه کل نظام ایران 
است.عارف در ابتدای سخنان خود با گرامیداشت 
یاد و خاطره همه شهدای دانشــگاهی و روح بلند 
اســتاد مطهری، روز معلم را به همه معلمان عزیز 
سراسر کشور که تمامی افتخارها و دستاوردهای 
کشور مرهون تلاش آنان اســت تبریک گفت و از 
تلاش هــای برگزارکنندگان این رویــداد بزرگ 
قدردانی کرد.معاون اول رئیس جمهور با قدردانی 
ویژه از تمام تلاش های اســاتید و دانشجویان در 
طول ۴ دهه گذشته، ادامه داد: وضعیت دانشگاه ها 
در ســال های بعد از انقلاب از نظــر کمی و کیفی 
به گونــه ای بود کــه ادامه آن روند نمی توانســت 
شــعارهای انقلاب و راهبردهای نظام را پاسخگو 
باشــد که در ســال ۵۸، ۱۷۵ هزار دانشــجو در 
موسسات تحصیلی مشــغول به تحصیل بودند که 
این موسسات حداقل کیفیت های لازم را نداشتند 
و ۱۰۰ موسسه در یکدیگر ادغام شد و در قالب چند 
مجتمع دانشــگاهی آمد که بعدها به دانشگاه های 

بزرگ با کیفیت تبدیل شدند.
عارف گفت: امــروز باور داریم همه دســتاوردها، 
روند توســعه و خود اتکایی و خودکفایی کشــور 
مرهون تلاش های دانشــگاهیان اســت و باوجود 
مشکلات و مسائل که در یک فضای رقابتی بودند، 
برخی اســاتید پیشــنهاد دریافت حقوق چند ده 
برابری از سایر کشورها داشتند اما انتخاب کردند 
که در کشور بمانند و مایه عزت نظام و کشور شدند 
و اگر امروز در صحنه های رقابت علمی عرض اندام 
می کنیم مرهون مجاهدت های همه جوانان نخبه 
است که دل در گرو پیشرفت کشور دارند و در راس 

آن دانشگاه ها هستند.

اســماعیل بقائی، ســخنگوی وزارت امور خارجه، تجاوز نظامی رژیم 
صهیونیستی به بندر الحدیده و دیگر زیرساخت های یمن را به شدت 

محکوم کرد.
 به نقل از وزارت امور خارجه، اســماعیل بقایی، سخنگوی وزارت امور 
خارجه، تجاوز نظامی رژیم صهیونیســتی به بنــدر الحدیده و دیگر 
زیرساخت های یمن را به شــدت محکوم کرد و آن را جنایتی آشکار و 

نقض فاحش اصول و قواعد حقوق بین الملل توصیف کرد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به این واقعیت که حملات رژیم 
صهیونیستی به تأسیسات بندری، صنعتی و مسکونی یمن با حمایت و 
مشارکت آمریکا صورت می گیرد، این تجاوزات را قانون شکنی آشکار 
و نقض اصول و بنیان های منشــور ملل متحد در احترام به حاکمیت 
ملی و تمامیت ســرزمینی کشورها خواند و خواســتار تحرک و اقدام 

مؤثر جامعه جهانی و کشــورهای منطقه برای توقف روند کشــتار و 
تخریب از ســوی آمریکا و رژیم صهیونیســتی در کشورهای اسلامی 
شد.ســخنگوی وزارت امور خارجــه تاکید کرد: تنهــا راه جلوگیری 
از گســترش ناامنی در منطقه، توقــف نسل کشــی و جنایات رژیم 
صهیونیســتی در غزه و پایان دادن به بی کیفــری جنایتکاران رژیم 

صهیونیستی است.

بقائی حملات وحشیانه رژیم صهیونیستی به یمن را محکوم کرد

 معاون اول رئیس جمهور:

حفظ منزلت دانشگاه ها دغدغه کل نظام است



در دوره یک ماهه فروردین ماه
بانک دی بیش از 5 برابر 

درآمدش سود سپرده داده است!

بانک دی در فعالیت یک ماهه خود منتهی به ۳۱ فروردین ماه ســال جاری بیش از 
پنج برابر درآمدش، سود سپرده پرداخت کرده است.

به گزارش خبرنگار اخباربانک، بررســی صورت های مالی منتشــر شده این بانک 
نشان می دهد بانک دی در دوره فعالیت یک ماهه منتهی به ۳۱ فروردین ماه سال 

۱۴۰۴ حدود ۱۸9 میلیارد تومان درآمد تسهیلات داشته است.
اما در سوی دیگر در همین مدت برای حدود 9۸۱ میلیارد تومان سود به سپرده ها 

پرداخت کرده است.
یعنی حدود ۴۱9 درصد و یا ۵ برابر بیشتر از درآمد تسهیلات سود سپرده پرداخت 

کرده است!
این بانک در دوره فعالیت یک ماهه منتهی به ۳۰ اســفند ماه سال ۱۴۰۳ نیز با تراز 

منفی مواجه بوده است.
چنانکه در این ماه بیش از ۱۷9 میلیارد تومان درآمد تسهیلاتی داشته اما در مقابل 
یک هزار و ۲۳۲ میلیارد تومان ســود سپرده پرداخته اســت که رقم بسیار بالایی 

است.

پست بانک ایران افزایش سهیمه فردی تسهیلات 
کمک ودیعه مسکن در سال 1۴۰۴ را ابلاغ کرد

 پست بانک ایران بخشنامه افزایش سهیمه فردی تسهیلات کمک ودیعه مسکن از 
محل منابع موضوع ماده )۴( قانون جهش تولید مســکن سال ۱۴۰۴را به مدیریت 

شعب استان ها و مناطق سراسر کشور ابلاغ شد.
به گزارش تجارت گــردان به نقــل از اداره کل روابط عمومی پســت بانک ایران، 
بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران با ابلاغ نامه بخشــنامه ۰۴/۲۴۷۵۱ مورخ 
۱۴۰۴/۰۲/۰۶، نحوه تخصیص تسهیلات کمک ودیعه مسکن از محل منابع بانکی 
موضوع ماده )۴( قانون جهش تولید مسکن در قالب سقف کلی مصوب شورای پول 

و اعتبار و افزایش سهیمه های ابلاغی بانک های عامل سال ۱۴۰۴ را اعلام کرد.
براساس این گزارش، این تسهیلات با نرخ مصوب شــورای پول و اعتبار با نرخ سود 
۲۳ درصد و ســقف های فردی در تهران۲٫۷۵۰، مراکز اســتان ها۲٫۱۰۰، سایر 

شهرها ۱۴۰۰و روستاها ۵۵۰ میلیون ریال به متقاضیان پرداخت می شود.

 خودکفایی بانک آینده در ناوگان پول رسان
 و پشتیبانی خودپردازها

بانک آینده در ناوگان پول رسان و پشــتیبانی فنی خودپردازها و پایانه  های فروش 
خود در کل کشور به خودکفایی رســید.به گزارش روابط  عمومی بانک آینده؛ نظر 
به اهمیت خودپردازها به  عنوان بخشی جدایی  ناپذیر از فعالیت  های مالی عمومی 
مردم و ابــزار اصلی تامین پول نقد اشــخاص و نیــز ماهیت امنیتی و اســتاندارد 
پول  رسانی، این مهم، بانک آینده را بر آن داشــت تا ضمن توسعه ناوگان پول  رسان 
و پشــتیبانی فنی خودپردازها و پایانه  های فروش، آمادگی خــود را نیز برای ارائه 

خدمات مشابه به سایر اعضای شبکه بانکی اعلام دارد.

 پیشگامی گروه پاسارگاد در توسعه 
انرژی خورشیدی

گروه پاسارگاد با رویکردی مسئولانه و آینده نگر، نقش مهمی در توسعه انرژی های 
تجدیدپذیر کشور ایفا کرده است.

به گزارش روابط عمومی بانک پاســارگاد،گروه پاســارگاد با حمایت از پروژه های 
نیروگاهی خورشــیدی، از جملــه نیــروگاه ۱۰ مگاواتی تابان انرژی پاســارگاد 
در دامغان، گام هایی مؤثر در جهــت تأمین انرژی پاک، رفــع ناترازی ها و کاهش 
آلودگی هوا برداشــته اســت.این نیروگاه، به عنوان یک پروژه ملی، در سال ۱۴۰۳ 
با ضریب ظرفیت ۲۵.۵ درصد، عنوان برترین نیروگاه خورشــیدی کشــور از نظر 
راندمان را کسب کرده و با تولید ۲۱9۴۰ مگاوات ساعت انرژی، از نظر میزان تولید، 
دومین نیروگاه برتر کشــور شــد.همچنین شرکت گســترش انرژی پاسارگاد، از 
زیرمجموعه های گروه پاسارگاد، با برنده شــدن در مناقصه احداث ۱۵۰۰ مگاوات 
نیروگاه خورشیدی در ۱۲ استان کشــور و انعقاد قراردادی نزدیک به یک میلیارد 
دلار، بزرگ ترین پروژه تاریخ ایران در حوزه ا نرژی هــای تجدیدپذیر را آغاز کرده 
است.این اقدامات، جایگاه گروه پاسارگاد را به عنوان سرمایه گذاری پیشرو در حوزه 
انرژی های پاک و الگویی در زمینه توسعه پایدار و حفاظت از محیط زیست تثبیت 

کرده است.

مراسم گرامیداشت یکصدسالگی بانک سپه
مراسم گرامیداشت یکصدسالگی بانک سپه با حضور دکتر محمدرضا عارف معاون 
اول رئیس جمهور، دکتر محمدرضا فرزین رئیــس کل بانک مرکزی،دکتر تقوی 
نژاد دبیر هیأت دولت و دکتر عباس مرادپور معاون امــور بانکی و بیمه وزارت امور 

اقتصادی و دارایی برگزار شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی بانک ســپه، دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل 
بانک ســپه در این مراســم که روز یکشــنبه ۱۴ اردیبهشــت ماه همزمان با 
سالروز تاسیس نخســتین بانک ایرانی در محل ســالن همایش های ساختمان 
نگین بانک ســپه برگزار شد با اشــاره به تاریخ پرافتخار بانک ســپه به تشریح 
دســتاوردها و نقش پررنگ بانک سپه در توســعه اقتصاد کشور در طول حیات 

یکصدساله بانک پرداخت.
این مراســم با ســخنرانی دکتر محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور، دکتر 
فرزین رئیس کل بانک مرکزی،دکتر تقوی نژاد دبیــر هیأت دولت و دکتر مرادپور 

معاون امور بانکی و بیمه وزارت امور اقتصادی و دارایی ادامه یافت.
رونمایی از کتاب های یکصدسالگی بانک سپه و تاریخ شفاهی بانک، با حضور دکتر 
عارف معاون اول رئیس جمهور، دکتر تقوی نژاد دبیر هیــات دولت، دکتر ولی اله 
ســیف رئیس کل ســابق بانک مرکزی و دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل بانک 
ســپه، پخش کلیپ های معرفی تاریخ بانک و موزه بانک به همــراه روایت تاریخی 
کارکنان قدیمی و نشست مدیران عامل سابق بانک سپه با حضور دکتر سیدکامل 
تقوی نژاد، دکتر ولی اله سیف، دکتر ابوالقاسم جمشیدی و دکتر حسنعلی قنبری 

از مهمترین برنامه های این مراسم بود.
قدردانی از مدیران عامل ســابق بانک ســپه با حضور دکتر فرزین رئیس کل بانک 
مرکزی، دکتر مرادپور معاون امــور بانکی و بیمه وزارت اقتصــادی و داری، دکتر 
فرشــاد محمدپور معاون تنظیم گری و نظــارت بانک مرکــزی و دکتر ابراهیمی 

مدیرعامل بانک سپه پایان بخش این مراسم بود.

3 اقتصاد

مدیرعامــل بانک صادرات ایران در نشســت 
امضــای تفاهم نامه همــکاری بــا صندوق 
بازنشستگی کشــوری از توسعه خدمات این 
بانک در شــش بخش با تخصیص ۱9۰ هزار 
میلیــارد تســهیلات ارزان قیمت در ســال 
۱۴۰۴ رونمایی کرد.محسن سیفی در نشست 
امضای تفاهم نامه ارائه تســهیلات مالی این 
بانک به بازنشستگان کشــوری افزود: تعامل 
و همکاری بانــک صادرات ایــران با صندوق 
بازنشستگی کشوری در ســال ۱۴۰۴ با ارئه 
انواع خدمات مالی و حمایتی ادامه و بر اساس 
تفاهم نامه جدید تداوم خواهد یافت و سال ها 
همکاری بانک صادرات ایــران با این صندوق 

توانسته ظرفیتی ایجاد کند که بازنشستگان 
کشوری از ظرفیت این تعامل بهره مند شوند 
و تداوم این خدمات رسانی موجب خوشحالی 
و افتخار  شــبکه بانک صادرات ایران اســت و 
امیدواریم که در ســال ۱۴۰۴ نیــز بتوانیم 
خدمات شایســته ای به بازنشســتگان ارائه 
داد.وی با برشــمردن خدمات جدید بانک بر 
اســاس این تفاهم نامه، گفت: بر اساس توافق 
بانک صادرات ایران با صندوق بازنشســتگی 
کشــوری، چند برنامــه و راهبرد را در ســال 
۱۴۰۴ برای خدمات رســانی به بازنشستگان 
پیگیری خواهیم کرد که افزایش سقف فردی 
تســهیلات قرض الحســنه از ۳۰۰ میلیون 

ریال به ۵۰۰ میلیون ریــال اولین هدف این 
تفاهم نامه است.

ســیفی رشــد ۳۵ درصــدی در مجمــوع 
تســهیلات پرداختــی بــه بازنشســتگی 
کشــوری را نیز به عنوان دومیــن اقدام بانک 
در ســال جاری مورد اشــاره قرار داد و افزود: 
مجموع پرداختــی تســهیلات ارزان قیمت 
بانک صادرات ایران در ســال ۱۴۰۴ با رشــد 
۳۵ درصــدی به ۱9۰ هــزار میلیــارد ریال 
خواهد رســید و این میزان تســهیلات ارزان 
قیمت به بازنشســتگان کشــوری پرداخت 
خواهد شــد.مدیرعامل بانک صادرات ایران 
همچنین گفت: سال گذشــته بانک صادرات 

ایران موفق شــد به بیش از ۴۰۰ هــزار نفر از 
بازنشســتگان صندوق بازنشستگی کشوری 
تســهیلات پرداخت کند و در سال جاری نیز 
ضمن افزایش ســقف تســهیلات فردی، به 
همین تعداد نیز تســهیلات پرداخت خواهد 
شد.ســیفی افزود: بانک در مناســبت های 
مختلــف، جشــنواره های متفاوتــی را برای 
بازنشســتگان کشــوری در قالب محصولات 
بانک برگزار کرد و در ســال ۱۴۰۴ نیز وظیفه 
و رســالت  اجتماعی خود را در مناسبت های 
مختلف بــا موضوعات متنــوع برگزار خواهد 
کرد تا از زحمات و تلاش های بازنشســتگان 

معزز قدردانی کند.

تخصیص 19۰ هزار میلیارد ریال تسهیلات ارزان قیمت بانک صادرات به بازنشستگان

سخنگوی 
طرح کالابرگ 

الکترونیک 
گفت: تاکید 

رئیس جمهور 
ادامه یافتن طرح 
کالابرگ است و 

وزیر کار هم پیگیر 
این مسئله است، 

اما هنوز هیچ 
تصمیم قطعی 

در این خصوص 
گرفته نشده است

هدف دولت از 
این سبد غذایی 

هم تقویت تغذیه 
خانواده ها است 

هم حمایت از 
خانواده های 

کم درآمد و ضعیف 
جامعه. توصیه ما 
به خانواده ها این 
است که کالاهای 
اساسی که برای 
آنها تدارک دیده 
شده که ۱۱ قلم 

است حداقل 3 قلم 
را تهیه کنند، اما 
الزامی به خرید 
همه آنها نیست
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   سال چهاردهم

ســخنگوی طرح کالابــرگ الکترونیک گفت: 
تاکید رئیس جمهور ادامه یافتن طرح کالابرگ 
اســت و وزیر کار هم پیگیر این مسئله است، اما 
هنوز هیچ تصمیم قطعی در این خصوص گرفته 

نشده است.
 سابقه تفکر پرداخت یارانه نقدی ابتدا در دولت 
مهرورزی در پی اعلام سیاســت های اقتصادی 
دولت مبنی بر تحول اقتصادی یا به عبارت دیگر 
جراحی اقتصادی در ســال های آخر دوره اول 
ریاست جمهوری یعنی سال ۱۳۸۷ خورشیدی 
بر پایه اصــلاح قیمت ها و هدفمنــدی یارانه ها 
کلید خورد. مبلغ پرداخت یارانه نقدی به میزان 
ســرانه ۴۵ هزار تومان در لایحه بودجه ۱۳۸۸ 
طی بحث های چالش انگیز و با کش و قوس های 
دامنه دار به تصویب نمایندگان مجلس شورای 

اسلامی رسید.
این یارانه در دولت تدبیر و امید که بعد از دولت 
مهرورزی و عدالت خواهی زمام امور کشــور را 
دست گرفت بدون کوچک ترین تغییر در نحوه 
پرداخت یارانه نقدی با همان ســبک و ســیاق 
قبلی، مبادرت به پرداخت یارانــه کرد. در یک 
اقدام غیرمنتظــره با افزایــش ۲۰۰ درصدی 
قیمت بنزیــن، ضمن اســتمرار پرداخت یارانه 
قبلی، ۶۰ هــزار تومان بــه طور ســرانه یارانه 
نقدی گفته می شــد به ۶۰ میلیون نفر پرداخت 
می شــود، اقدام کرد؛ در حالی کــه زمانی خود 
منتقد پرداخت یارانه نقدی بود.دولت سیزدهم 
که بعد از دولت تدبیر و امید زمام امور را عهده دار 
شــد با اعلام برنامه های تحول اقتصادی، نشان 
داد همان برنامه ایجاد تحول اقتصادی بر مبنای 
جراحی اقتصادی، برنامه های جراحی اقتصادی 
دولت مهرورزی را نشانه گرفته است. حذف ارز 
ترجیحی از کالاهای اساسی و ضروری، افزایش 
تعرفه کالاهای وارداتــی، افزایش ۶ برابری نرخ 
تســعیر ارز و افزایش حــدود ۶ برابری قیمت 
کالاهای مصرفی مردم، باعث تشــدید تورم در 

سال ۱۴۰۱ شد.
یکــی از طرح های راهبــردی ایــن دولت در 
تأمین امنیت غذایی خانوارها، تخصیص یارانه 
به اقشــار کم درآمد بود. با افزایــش نرخ تورم و 
پاســخگو نبودن یارانه ۳۰۰ هــزار تومان برای 
دهک های چهارم تا نهم و بخشی از دهک دهم 
تا یارانه ۴۰۰ هزار تومانی دهک های اول تا سوم، 
دولت سیزدهم در طرح هایی جدید با اختصاص 
یارانه های ویژه سعی در کمک به تأمین کالری 
روزانه کودکان زیر ۶ سال و زنان باردار و شیرده 
کرد. ضمن اینکه کالابــرگ الکترونیکی را نیز 
فعال کرد. اما شــیوه پرداخــت یارانه در دولت 
ســیزدهم این گونه بود که خانوارهای هر دهک 
یا یارانه نقدی را دریافت می کردند یا با انصراف 
از دریافت یارانه نقدی، کالابــرگ الکترونیک 
برای آنها شارژ می شد که ســبد غذایی تعریف 
شــده برای این طرح ۱۱ قلم کالای اساســی با 

خرید میزان مشخص از هر یک بود.
در ادامه این طــرح در دولت چهاردهم خبرنگار 
مهر موضوع را از مرجان دبیری، ســخنگو طرح 
کالابرگ الکترونیــک پیگیری کرد که جزئیات 

طرح به طور مشروح روشن می شود.

کالا برگ الکترونیک در دولت چهاردهم 
برای چه دهک هایی شارژ می شود؟

مرحلــه اول و دوم شــارژ کالابرگ که اســفند 
۱۴۰۳ در دولــت چهاردهــم آغاز شــد برای 
دهک های درآمدی اول تا هفتم )۱ تا ۷( بود که 

در ۳ فاز اجرا شد.
فاز اول، حمایتی بود و شامل افراد تحت پوشش 
کمیته امداد امام خمینی و ســازمان بهزیستی 
می شد. فاز دوم، دهک های اول تا سوم )۱ تا ۳( 
درآمدی را شامل می شد که به ازای هر نفر ۵۰۰ 

هزار تومان، شارژ شد.
فاز ســوم هم به ازای هر نفر ۳۵۰ هــزار تومان 
تعلق گرفت که اشخاص می توانستند با مراجعه 
به فروشگاه های خرد، عمده و زنجیره ای خرید 

خودشان را انجام دهند.
این خرید اعتباری ســوخت ندارد به این معنی 
که اعتبار شارژ شــده از بین نمی رود. اگر افراد 
پس از گذشــت ۲ ماه هم به فروشگاه های طرف 
قرارداد مراجعــه کنند می تواننــد از کالاهای 

تعیین شده خرید خود را انجام دهند.
به این ترتیــب از مرحله اول تــا مرحله دوم که 
پایان آن، دو هفته گذشــته بود، شــهروندان 
می توانند تا پایان خرداد ماه سال ۱۴۰۴ خرید 
کنند؛ چه آنهایی که نیمی از این شارژ اعتباری 
را اســتفاده کرده باشند، چه کســانی که کامل 
خرید نکرده اند و قرار اســت خریدشان را یکجا 

انجام دهند.
تمایل مــردم در خرید ۱۱ قلم کالای اساســی 
بیشتر به ســمت خرید محصولاتی با ماندگاری 
بالا مثل حبوبات، برنج، روغن و ســپس در این 

درجه بندی گوشت قرمز و گوشت مرغ است.

در ایــن دو مرحله مردم چقــدر خرید 
کردند؟

در مرحله اول ۵۵ میلیون نفر خرید داشــتند. 
مرحلــه دوم تــا اول هفتــه یعنی شــنبه ۱۳ 
اردیبهشــت، ۵۷ میلیــون نفر از ایــن اعتبار 
استفاده کردند. هیچ مشکلی هم در تأمین کالا 

و اعتبار وجود نداشت.

در واقــع در انجــام فــاز اول و دوم 
فقــط خانوارهــای دهک اول تا ســوم 
می توانستند از این کمک هزینه معیشتی 

استفاده کنند؟
فاز اول، دهک هــای درآمدی فقــط حمایتی 
شــامل طرح کالابرگ الکترونیک می شدند، به 
این ترتیب خانواده های حمایتی )تحت پوشش 
کمیته امداد امام خمینی و سازمان بهزیستی( 
از دهــک درآمــدی اول تــا هفتــم )۱ تا ۷( 

می توانستند از این کمک هزینه استفاده کنند.
فــاز دوم، دهک های درآمدی یک تا ســه )۱ تا 
۳( بود کــه خانواده های معمولی یــا حمایتی 

می شدند.

آیا خانواده های دهک های چهارم تا هفتم 
)4 تــا 7( هم جز خانواده هــای حمایتی 

هستند؟
در کشــور حتی خانواده دهــک ۸ حمایتی هم 

داریم )مثلًا دارای یک معلول است( که مشمول 
طرح کالابرگ الکترونیکی نشــدند. شیوه نامه 
این کمک هزینه معیشــتی فقــط دهک های 

درآمدی یک تا هفتم را پوشش می داد.

آیا طرح کالابرگ فعلــی مانند اجرای آن 
در دوره قبل و در دولت ســیزدهم، تاکید 
بر خریــد 11 قلم کالای اساســی با یک 
میزان مشــخص خرید است؛ اینکه افراد 
مثلًا یک کیلو گوشــت مــرغ خریداری 
کنند و مابه تفاوت مبلــغ روز آن با قیمت 
این کالا در شــهریور 1401 را بپردازند یا 
افراد می توانند سایر مایحتاج خود را هم 

خریداری کنند؟
هیچ اصراری در نوع خرید خانوار از این ۱۱ قلم 
کالای اساسی وجود ندارد. توصیه ما به خرید ۳ 
نوع کالا است؛ حالا از هر گروه غذایی، می خواهد 

لبنیات باشد یا گروه پروتئین ها یا خواربار.
افراد مختار هســتند از هریک از ایــن ۳ گروه 
غذایی هر کالایی بخواهند به هر میزان با توجه 
به اعتبار تعیین شــده در کالابرگ الکترونیکی، 
خرید خــود را انجــام دهند. به عنــوان مثال، 
می تواند نســبت به اعتباری که دارند یک شانه 
تخم مرغ با یک کیســه ۱۰ کیلــو گرمی برنج 

بخرند.
هدف دولت از این سبد غذایی هم تقویت تغذیه 
خانواده ها اســت هم حمایــت از خانواده های 
کم درآمــد و ضعیــف جامعــه. توصیــه ما به 
خانواده ها این اســت که کالاهای اساســی که 
برای آنها تدارک دیده شــده که ۱۱ قلم اســت 
حداقل ۳ قلم را تهیه کننــد، اما الزامی به خرید 
همه آنها نیســت. متناســب با اعتبار می تواند 
کالاهای مورد نظــر خود را از ایــن اقلام بدون 
محدودیت وزنــی خریداری کننــد. به عنوان 
مثال، اگر خانواری ۳ عضو داشــته باشد و برای 
هر یک از اعضا ۵۰۰ هزار تومان کالابرگ شــارژ 
شده باشــد این خانواده می تواند به میزان ۱.۵ 
میلیــون تومان از ایــن ۱۱ قلم هــر چیزی که 
می خواهند بدون هیچ پرداخــت اضافه ای و به 

اصطلاح مابه تفاوتی خرید داشته باشند.
در طرح کالابرگ دوره پیش از دولت چهاردهم، 
اگر خانواده ای دو میلیون تومان شــارژ داشت 
برای خرید این مبلغ باید یــک مبلغ اضافه تر از 
اعتبار شارژ شده هم می پرداخت تا بتواند خرید 

داشته باشد.

طرح کالابرگ دوره جدید چه مزیت هایی 
نسبت به دوره قبل دارد؟

طرح جدیــد ۳ مزیت اصلی داشــت که یکی از 
آنها این بــود که به ازای خریــد، پولی پرداخت 

نمی شود.
دوم اینکه در گذشته اگر خانواده ای شارژ انجام 
شده را اســتفاده نمی کرد مبلغ حذف می شد و 
قابل انتقال به ماه بعد نبود. امــا در حال حاضر 
شارژ کالابرگ که از اسفند ۱۴۰۳ انجام شده تا 

پایان خرداد ۱۴۰۴ امکان خرید دارد.
ســوم، هیچ اجبــاری در خرید کالاهــا برای 
خانواده هــا وجود نــدارد اینکه فــلان کالا به 

میزان مشــخص باید خریداری شود. دوره قبل 
مجموعه ای از ۱۱ قلم با میزان خرید مشــخص 
از هر کالا در اختیار فروشــگاه ها بود تا مردم در 

همان چارچوب خرید کنند.
این مزیت ها ســبب شده تا اســتقبال مردم در 
این دوره از طرح کالابرگ افزایش چشمگیری 
داشته باشــد. اگر آمار بگیریم تقریباً 9۰ تا 9۵ 
درصــد خانواده هــا از طرح اســتقبال و خرید 
کرده اند. فکر می کنم از مشــمولان طرح تنها ۳ 
میلیون نفر هنوز خریــد نکرده اند که احتمالاً تا 
پایان خرداد تعداد افراد اســتفاده کننده از این 

اعتبار بیشتر خواهد شد.
در دوره قبــل یک ســری سوءاســتفاده هایی 
می شد و فروشگاه های خرد، خریداران مشمول 
کالابرگ را ملزم به خریدهای اضافه می کردند 

تا مبلغ بیشتری دریافت کنند.
بله. حــذف پرداخت مابه تفاوت موجب شــد تا 
افراد اســتقبال بیشتری داشــته باشند و تا 9۵ 

درصد خانواده ها خرید خود را کامل کنند.

مشمولان طرح کالابرگ چند میلیون نفر 
بودند؟

بیشتر از ۵۶ میلیون نفر از جمعیت ۸۵ میلیون 
نفری ایران از دهک یک تا ۷ درآمدی مشــمول 

خرید اعتباری کالاهای اساسی شدند.

آخرین شــارژ کالابــرگ 27 فروردین 
1404 انجام شد. نوبت بعدی پرداخت این 
یارانه غیرنقدی چه تاریخی خواهد بود و 
قرار است امســال در چند نوبت کالابرگ 

الکترونیکی شارژ شود؟
هنوز هیــچ تصمیمی در این خصــوص گرفته 
نشده است؛ ضمن اینکه گرفتن اعتبار کالابرگ 
از ســازمان برنامه و بودجه در حــال پیگیری 

است.
نایب رئیــس کمیســیون برنامــه و بودجــه و 
محاســبات مجلس شــورای اســلامی عنوان 
کرده از محل تســعیر نرخ ارز توافقی اعتبار این 
کالابرگ تأمین خواهد شــد ولی تــا زمانی که 
تأمین شود و تا زمانی که دهک های درآمدی بالا 
حذف شوند تا از محل حذف یارانه ها این اعتبار 
پرداخت شود زمان می برد و هنوز هیچ تصمیم 
قطعی گرفته نشــده اســت.چنانچه این شارژ 
انجام شــود این امر از مبادی رسمی مثل کانال 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی یا رسانه های 

ملی حتماً اعلام رسمی خواهد شد.
توصیه ما به مردم این است که به اخبارهای غیر 
رســمی اعتماد نکنند اینکه اعلام می شود مثلًا 
تا ۲۰ اردیبهشت یا ۲۰ خرداد شــارژ اعتباری 
کالابرگ انجام خواهد شــد. همچنین مراقب 
لینک های که حاوی این پیام ها اســت باشند تا 

منجر به کلاهبرداری اینترنتی نشود.

وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی پیش تر 
اعلام کرده بود تصمیــم رئیس جمهور 
این است که طرح خرید کالابرگ به ویژه 
برای خانوارهای حمایتی و کم درآمد ادامه 
یابد. در صورت ادامه طرح آیا مبلغ خرید 

اعتباری افزایش خواهد یافت؟
تاکید رئیس جمهور ادامه یافتن طرح کالابرگ 
اســت و وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هم به 
شکل جدی پیگیر این مســئله است که اعتبار 
مورد نیاز را برای شارژ مجدد کالابرگ دریافت 
کند، اما هنــوز هیــچ تصمیم قطعــی در این 

خصوص گرفته نشده است.
اگر بخواهیم چند دهــک درآمدی بالا را حذف 
کنیم تــا از محل یارانــه این بخــش اعتبار به 

دهک های پایین تر تزریق شود زمان نیاز داریم.

در راهکار دوم اشــاره کردید برای تأمین 
اعتبار مورد نیاز باید 4 تا 5 دهک درآمدی 
از مشــمولیت یارانه حذف شوند. درست 

است؟
ما درباره دهک های دریافــت کننده کالابرگ 
الکترونیک صحبت می کنیم. در خصوص یارانه 
نقدی اگر ۳ دهک درآمدی بالا یعنی ۸، 9 و ۱۰ 
حذف شــود )البته ۱۰ حذف شده است( و پول 
این بخش به طرح کالابرگ تزریق شــود یکی از 
راهکارهایی است که می توان انجام این طرح را 

ادامه داد.

آیا هدف دولــت ادامه طرح برای 7 دهک 
نخست درآمدی است؟

نظر وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه طرح 
برای ۳ دهک نخســت درآمدی است؛ خانواری 
که به ســختی در حال تأمیــن مایحتاج خود 

هستند.

 جزئیات دهک های مشمول یارانه

ادامه طرح کالابرگ در حال پیگیری است



دبیر علمی کنگــره اورولوژی ایران گفت: ۲.۲ درصد از جمعیت کشــور 
مبتلا به سنگ کلیه هستند.

 امیرحســین کاشــی دبیر علمی بیســت و هشــتمین کنگره جامعه 
اورولوژی ایران، روز سه شــنبه ۱۶ اردیبهشت ۱۴۰۴، در نشست خبری 
گفت: کنگره اورولوژی بزرگ ترین گردهمایــی جامعه اورولوژی ایران 
محســوب می شــود که با هدف ارتقای ســطح علمی همکاران برگزار 

می شود.
وی افزود: در کنگره امســال، مباحث متعــددی در باب هوش مصنوعی 
خواهیم داشت. همچنین، نصف یک روز از کنگره را به آموزش تکنیک ها 

برای همکاران اختصاص یافته است.
کاشی ادامه داد: ســخنرانانی از کشــورهای مختلف دنیا نیز در کنگره 
به صورت مجازی خواهیم داشــت. همچنین، دو کارگاه آموزشی برای 

متخصصان و پرستاران اورولوژی برگزار می شود.
وی افزود: سرطان های اورولوژی، یکی دیگر از موضوعات مورد بحث در 
کنگره امسال خواهد بود. در واقع، هدف ما از کنگره، ارتقای سطح دانش 

همکاران است.
کاشی ادامه داد: مطالعات ملی نشــان می دهد که ۶.۶ درصد از جمعیت 

کشور احتمال ابتلاء به سنگ کلیه دارند و ۲.۲ درصد مبتلا هستند.
وی افزود: ایران روی کمربند ســنگ کلیه قرار دارد کــه البته مطالعات 
اخیر در آمریکا نشان می دهد به لحاظ شیوع آمار سنگ کلیه در کشور ما 

چندان بالا نیست.
کاشی درباره تأثیر آب شــرب مصرفی در ابتلاء به ســنگ کلیه، گفت: 
مهم ترین توصیه در جلوگیری از بروز ســنگ کلیه، افزایش مصرف آب 

است. ۲.۵ تا ۳ لیتر آب در طول روز مصرف شود.
وی افزود: مطالعات بر روی املاح آب نشان می دهد، غلظت املاح ربطی 

به سنگ سازی ندارد.
در ادامه، رباب مقصودی عضو هیئت مدیره جامعه اورولوژی ایران گفت: 
مشکلات ادراری در هر دو جنس خانم و آقا دیده می شود، اما در بین زنان 

شایع تر است و خانم های بالای ۴۰ سال را بیشتر درگیر می کند.
وی افزود: بی اختیــاری ادراری علــل مختلفی دارد کــه بیماری های 
زمینه ای هم می توانــد عامل باشــند. دیابت و تیروئید کــم کاری هم 

می تواند باعث بی اختیاری ادراری شود.
مقصودی گفت: مشــکل عصبی مثانه می تواند عملکــرد مثانه را دچار 

اختلال کند.
وی افزود: برای درمــان بی اختیاری ادراری، بایــد مجموعه ای از علائم 

بیماری مورد بررسی قرار گیرد.
مقصودی گفت: بالای ۱۰۰ نفر اورولوژیســت خانم داریــم که زنان ما 
می توانند برای بررسی مشکلات ادراری خود به این متخصصان مراجعه 

کنند.
محمدعلی زرگر دبیــر اجرایی کنگره نیز گفت: کنگــره ما کاملًا رایگان 
برای شرکت کنندگان است.وی افزود: این کنگره، یک گردهمایی برای 

همکاران جامعه اورولوژی ایران است.
زرگر ادامه داد: بیماری هــای اورولوژی، بر کیفیت زندگــی افراد تأثیر 

زیادی دارد و باعث خواهد شد زندگی بیمار دچار اختلال شود.
وی افزود: ۱۴۰۰ اورولوژیست در کشــور داریم که می توانند پاسخگوی 

بیماران این حوزه باشند.
زرگر ادامه داد: ایران از نظر رشــته اورولوژی، در منطقه رتبه اول یا دوم 

را داریم.
زرگر گفت: جراحان اورولوژی ایران، بســیار مجرب و توانمند هستند و 

نیازی به اعزام بیمار به خارج از کشور نیست.
بیست و هشتمین کنگره جامعه اورولوژی ایران، در روزهای ۲۳ الی ۲۶ 

اردیبهشت ۱۴۰۴، در دانشگاه شهید بهشتی برگزار می شود.

تجهیزات پزشکی تعمیرشده خارجی جایی 
در ایران ندارند
معاون درمان وزارت بهداشــت گفت: تاکنون دســتورالعمل و برنامه ای 
برای واردات دستگاه ها و تجهیزات دست دوم در وزارت بهداشت نوشته 

نشده و اجازه فعالیت برای چنین تجهیزاتی وجود ندارد.

سید ســجاد رضوی، معاون درمان وزارت بهداشت، در واکنش به برخی 
گمانه زنی ها درباره واردات تجهیزات پزشکی دست دوم به کشور، تأکید 
کرد: هیچ برنامه یا دســتورالعملی برای واردات دســتگاه ها و تجهیزات 
پزشکی تعمیرشده یا دست دوم در وزارت بهداشت وجود ندارد و چنین 

وارداتی به هیچ عنوان مجاز نیست.
وی با اشاره به اینکه تعمیر و استفاده مجدد از تجهیزات پزشکی در داخل 
کشور با واردات دســتگاه های دســت دوم تفاوت دارد، گفت: در برخی 
موارد، ممکن است یک دستگاه در مراکز درمانی داخلی دچار نقص فنی 
شــود و پس از تعمیر مجدداً مورد اســتفاده قرار گیرد، اما این موضوع به 

معنای واردات دستگاه های دست دوم نیست.
رضوی افزود: در برخی کشورهای اروپایی، هنگام تعطیلی بیمارستان ها، 
تجهیزات پزشکی ســالم و دارای اســتاندارد، به جای بازیافت با قیمت 
مناسب به ســایر مراکز یا کشورها فروخته می شــود. اما در ایران، حتی 
این نوع تجهیزات نیز اجازه ورود ندارند مگر اینکه شرایط کاملًا نو بودن و 

مجوزهای کیفی را داشته باشند.
معــاون درمان وزارت بهداشــت در پایــان تصریح کــرد: تاکنون 
دســتورالعمل و برنامــه ای بــرای واردات این نــوع تجهیزات در 
وزارت بهداشــت نوشــته نشــده و اجــازه فعالیت بــرای چنین 

تجهیزاتی وجود ندارد.

معاون 
تربیت بدنی و 
سلامت وزارت 
آموزش و پرورش 
با بیان اینکه 
سرانه فضاهای 
ورزشی 44 صدم 
متر مربع است 
گفت: برنامه  
ایجاد، بهینه 
سازی و بهسازی 
فضاهای ورزشی 
درون مدرسه ای 
با اولویت مناطق 
محروم در حال 
انجام است که 
در حال حاضر 
برای حدود 3۰۰۰ 
فضای ورزشی 
درون مدرسه ای 
با اولویت زمین 
چمن های 
مصنوعی، 
کفپوش های 
روباز، کلاس های 
درس تربیت 
بدنی و تکمیل 
سالن های نیمه 
تمام برنامه ریزی 
شده است

رئیس اداره 
سلامت گوش و 
شنوایی وزارت 
بهداشت با بیان 
اینکه با فقر سواد 
سلامت در زمینه 
شنوایی مواجه 
هستیم، گفت: 
نتایج آخرین 
بررسی درباره 
وضعیت بروز 
کم شنوایی که 
طی سال گذشته 
انجام شده بیانگر 
این است که 3.۹ 
نفر در هر یکهزار 
تولد به کم شنوایی 
مبتلا هستند که 
معادل 3هزار تا 
4 هزار تولد به 
صورت سالانه 
است

 ۲.۲ درصد ایرانی ها 
سنگ کلیه دارند

جامعه4

معاون تربیت بدنــی و ســلامت وزارت آموزش و 
پرورش بــا بیان اینکه ســرانه فضاهای ورزشــی 
۴۴ صدم متــر مربع اســت گفت: برنامــه  ایجاد، 
بهینه ســازی و بهســازی فضاهای ورزشی درون 
مدرســه ای با اولویــت مناطق محــروم در حال 
انجام اســت که در حال حاضر برای حدود ۳۰۰۰ 
فضــای ورزشــی درون مدرســه ای بــا اولویت 
زمین چمن های مصنوعــی، کفپوش های روباز، 
کلاس های درس تربیت بدنی و تکمیل سالن های 

نیمه تمام برنامه ریزی شده است.
محمد جعفری، با بیان اینکه بعد از المپیک دانش 
آموزی صربســتان که نتایج بســیار درخشــانی 
توســط کاروان اعزامی ایران کسب شد و توانست 
در بین ۵۷ کشــور مقام ششــمی را به دست آورد 
گفت: در این دوره ۸۶ مدال کســب شــد یعنی از 
لحاظ درصدی ۷۷ درصد کســب مدال داشتیم و 

در این بین استعدادهای خوبی شناسایی شد.
وی با بیان اینکه توجه اصلی معاونت در برنامه های 

تابســتانه، بحث کانون های ورزشــی است افزود: 
دانش آموزانی که استعدادیابی و شناسایی شوند 
و در رشــته های مختلف آموزشــگاهی و کانونی 
انتخاب شوند طبق یک برنامه منسجم ساماندهی 
می شوند. در حال حاضر طی چهار روز با هر استان، 
مدیر کل آموزش و پــرورش و معاون تربیت بدنی 
و سلامت آن استان برنامه های حوزه تربیت بدنی 
و سلامت را تشــریح، تبیین و ترسیم می کنند که 
یکی از این برنامه ها توجه به کانون ها و تقویت آن 

است.معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و 
پرورش با بیان اینکه در شروع سال تحصیلی هدف 
این است که المپیادهای ورزشی درون مدرسه ای 
تقویت و مســابقات بین مدارس برگزار شود ادامه 
داد: در کنار درس تربیت بدنی، طبق قانون برنامه 
هفتم، اجرا و ارزشیابی در تربیت و مهارت آموزی 
مورد توجه اســت که با انجــام برنامه های مکمل 
می توانیــم یک مدل توســعه و رشــد بلند مدت 
ورزشگاهی را از دوره ابتدایی تحت عنوان »الگوی 

پیشرفت ورزش تربیتی کشور« طراحی کنیم.
جعفری با بیان اینکه هرچه این مــوارد را تقویت 
کنیــم، در آینــده می توانیــم برنامه ریزی خوبی 
برای ورزش مدارس دانش آموزی داشــته باشیم 
چون اعتقــاد داریــم ورزش مــدارس و ورزش 
دانش آمــوزی، پایــه و بنیــان ورزش همگانی و 
قهرمانی اســت گفــت: مباحث مطرح شــده در 

نشاط، سلامت و قهرمانی تاثیر دارد.
وی با بیــان اینکه موارد مطرح شــده بــا اولویت 
مناطق محروم است افزود: با توجه به اینکه سرانه 
فضاهای ورزشــی ۴۴ صدم متر مربع است، تلاش 
داریم این ســرانه ها را تقویت کنیم به همین دلیل 
برنامه  ایجاد، بهینه ســازی و بهســازی فضاهای 
ورزشی درون مدرسه ای با اولویت مناطق محروم 
طی نشســت های همکاری مشــترک با استان ها 

انجام می شود.
معاون تربیت بدنــی و ســلامت وزارت آموزش و 
پرورش با بیــان اینکه نزدیک بــه ۳۰۰۰ فضای 
ورزشــی درون مدرســه ای با اولویت ایجاد زمین 
چمن هــای مصنوعــی، کفپوش هــای روبــاز، 
کلاس های درس تربیت بدنی و تکمیل سالن های 
نیمه تمــام برنامه ریزی شــده اســت ادامه داد: 
اعتبــارات آن از ســوی حــوزه معاونــت تربیت 
سلامت تامین می شود البته سازمان نوسازی هم 
همکاری های خود را دارد و اتفاقات خوبی در سال 

جاری انجام شود.
جعفــری در خصــوص ورزش دانش آمــوزان 
اســتثنایی نیز گفت: در تیم اعزامی به مســابقات 
صربســتان پــارادو میدانیانی اعــزام کردیم که 
دوم جهان شــدند، بنابراین فضاها، مســابقات و 
برنامه های در دست کار را برای سازمان استثنایی 

نیز در نظر داریم.
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   سال چهاردهم

معاون بهداشت وزارت بهداشــت با بیان اینکه 
ســهم ســزارین از زایمان کشور بســیار زیاد و 
حدود ۵۶ درصد اســت؛ گفت: این درحالیست 
که میزان سزارین برخی اســتان ها بیش از ۷۰ 

درصد است که یک نرخ بالا قلمداد می شود.
 دکتر علیرضا رئیســی در مراسم »گرامیداشت 
روز جهانی ماما« که امروز برگزار شــد، با اشاره 
به شعار فدراســیون جهانی مامایی گفت: شعار 
»ماماها، نقشی ضروری و حیاتی در هر بحران« 
برای روز مامایی سال جاری انتخاب شده است. 
اگر به شــعار ســال جاری توجه کنیــم به این 
نتیجه می رســیم که ماماها در تمــام بحران ها 
در خط مقدم ســلامت حضور دارنــد.وی ادامه 

داد: ســازمان های بین المللی می بایست منتقد 
ایجادکنندگان بحران ها باشــند. ایــن روزها، 
شــاهد مرگ و میر مــادران و نــوزادان در غزه 
هســتیم و این در حالی اســت که سازمان های 
بین المللــی نســبت بــه این جنایت ســکوت 
کرده اند. به طور قطع، شــعاری می بایست برای 
جنایات غزه در نظر گرفته شود؛ چرا که چندین 
هزار مادر و نوزاد در ســایه سکوت سازمان های 
جهانی به دلیــل جنایات رژیم صهیونیســتی 
شهید شده اند.معاون بهداشت وزارت بهداشت 
درباره نقش ماماهــا در دوران کرونا گفت: ایران 
جزو کشــورهایی بود که مراقبت هــای دوران 
بارداری طــی دوران پاندمی کرونا در آن کاهش 

نیافت و دســتاورد این موضوع بــه دلیل تلاش 
ماماها است.رئیســی با بیان اینکــه ۸۰ درصد 
مسئولیت زایمان توسط ماماها قابل انجام است، 
توضیح داد: اگرچه چنین پتانسیلی وجود دارد 
اما سهم ســزارین از زایمان کشــور بسیار زیاد 
اســت و حدود ۵۶ درصد زایمان های کشور به 
صورت سزارین است. بررسی ها بیانگر این است 
که میزان سزارین برخی اســتان ها بیش از ۷۰ 

درصد است که یک نرخ بالا قلمداد می شود.
معاون بهداشــت درباره تعداد ماماهای حاضر 
در نظام ســلامت گفت: در حال حاضر، ۱۸هزار 
ماما در حوزه بهداشت و ۱۲هزار در حوزه درمان 
به ارائه خدمــات می پردازند. وزارت بهداشــت 

در بخش مراقبین ســلامت نیز از حضور ماماها 
اســتفاده می کند.وی بــا بیان اینکــه کاهش 
جمعیت یک موضوع بســیار جدی است، گفت: 
ماماها برای افزایش نرخ باروری نقشــی کلیدی 
دارند.رئیســی با بیان اینکه میــزان مرگ میر 
مادران باردار کاهش یافته، توضیح داد: کاهش 
مرگ و میر مادران بــاردار به دلیــل همکاری 
خوب میان حوزه بهداشت و درمان است. میزان 
مرگ و میر مادران بــاردار از ۲۵ در هر ۱۰۰هزار 
به ۲۲ در هر ۱۰۰هزار رســیده اســت. وزارت 
بهداشت برای کاهش میزان مرگ مادران باردار 
هدفگذاری کرده و این میزان می بایســت به ۱۸ 

در هر ۱۰۰هزار برسد.

آمار ۷۰ درصدی سزارین در برخی استان ها 

رئیس اداره ســلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشــت با بیان اینکه 
با فقر سواد ســلامت در زمینه شنوایی مواجه هســتیم، گفت: نتایج 
آخرین بررســی دربــاره وضعیت بروز کم شــنوایی که طی ســال 
گذشته انجام شــده بیانگر این اســت که ۳.9 نفر در هر یکهزار تولد 
به کم شنوایی مبتلا هستند که معادل ۳هزار تا ۴ هزار تولد به صورت 

سالانه است.
دکتر ســعید محمودیان، با بیان اینکه بار بیماری کم شنوایی به طور 
فزاینــده ای در حال افزایش اســت، اظهار کرد: افزایــش بار بیماری 
کم شنوایی مختص به ایران نیســت بلکه موضوعی جهانی به حساب 

می آید. 
برآورده ها بیانگر این اســت جمعیت مبتلا به کم شنوایی به یک ونیم 
میلیارد نفــر تا ســال ۲۰۵۰ می رســد. افزایش جمعیــت مبتلا به 
کم شنوایی بیان می کند که ریســک فاکتورهای )عوامل خطر( منجر 

به کم شنوایی در حال افزایش است.  

ضرورت ادغام برنامه های پیشگیرانه در  »مراقبت های 
بهداشتی اولیه«  

وی درباره عوامل خطر کم شــنوایی توضیــح داد: ۲ فاکتور »صوت« 
و »اســتفاده نابجــا از داروها« به عنــوان بزرگ تریــن عوامل خطر 
کم شنوایی شناخته شده اند و سازمان بهداشت جهانی نیز بر تاثیر این 

مولفه ها بر کم شنوایی تاکید کرده است. 
تمام کشــورها با توجه به وضعیت فزاینده کم شــنوایی می بایســت 
نســبت به اجرای برنامه های پیشــگیرانه اقدام کننــد. به طور قطع، 
برنامه های پیشــگیرانه ســازمان بهداشــت جهانی می بایســت در 
»مراقبت های بهداشتی اولیه«  "Primary Health Care" کشورها 

ادغام شود تا به معنای واقعی عملیاتی شوند.  

بروز کم شنوایی در میان نوزادان
 رئیس اداره سلامت گوش و شــنوایی وزارت بهداشــت درباره بروز 
کم شــنوایی در کشــور گفت: برخی نوزادان کشــور به صورت ارثی 
یا ژنتیکی به کم شــنوایی مبتلا هســتند که موضوعی اجتناب ناپذیر 

محسوب می شود. 
نتایج آخرین بررســی درباره وضعیت بروز کم شــنوایی که طی سال 
گذشــته انجام شــده بیانگر این اســت ۳.9 نفر در هر هــزار تولد به 
کم شــنوایی مبتلا هســتند که معادل ۳هزار تا ۴ هزار تولد به صورت 
ســالانه اســت.  ۶۰ درصد انواع کم شــنوایی در کودکان بــا اجرای 
برنامه های پیشــگیری و مراقبتی مانند »غربالگری« و »شناســایی 

زودهنگام« قابل پیشگیری است.  

صنعتی شدن جوامع، تهدیدی برای شنوایی
وی با بیان اینکه صنعتی شدن جوامع تهدیدی برای شنوایی محسوب 

می شود، تصریح کرد: بررســی ها بیانگر این اســت که شیب ابتلا به 
کم شنوایی پس از دوران دبیرســتان با ورود به مشاغل مختلف مانند 
مشاغل صنعتی افزایش می یابد. کارگرانی که در صنعت حضور دارند 

با خطر کم شنوایی مواجه هستند.  

انگ زنی به کم شنوایی و مشکلات آن
محمودیان با بیان اینکه به افراد مبتلا به کم شنوایی انگ زده می شود، 
توضیح داد: افزایش سطح سواد سلامت در ارتباط با کم شنوایی بسیار 

حائز اهمیت است. 
 انگ زنی ها به افراد مبتلا به کم شنوایی ســبب جلوگیری از اقدامات 
پیشگیرانه کم شنوایی می شود. عینک، وسلیه ای کاربردی برای حل 
مشــکلات مربوط به بینایی است و ســمعک نیز یک وسیله کاربردی 
برای حل مشکلات کم شنوایی قلمداد می شود؛ ولی این در حالی است 
که جامعه اســتفاده از عینک را پذیرفته است اما استفاده از سمعک را 

نپذیرفته است.  

اهمیت استفاده از سمعک برای کم شنوایان
وی با بیان اینکه اســتفاده از ســمعک برای افراد مبتلا به کم شنوایی 
بسیار ضروری اســت، افزود: بازهم تاکید می کنم که به افراد مبتلا به 

کم شنوایی نباید انگ زد. 
ســمعک در گذر زمان بســیار پیشــرفته شــده، به نحوی که برخی 
ســمعک ها، قابلیت ترجمه همزمان با اســتفاده از هوش مصنوعی را 
دارند. مهم این نیست که یک سمعک از قابلیت ترجمه برخوردار باشد 
یا نباشد اما نکته این است که افراد مبتلا به کم شــنوایی با استفاده از 
ســمعک می توانند با دیگران ارتباط برقرار کنند و از طرد شــدن آنها 

جلوگیری کرد.  

فقر سواد سلامت در زمینه گوش و شنوایی
رئیس اداره سلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشت با بیان اینکه با فقر 
سواد سلامت در زمینه گوش و شــنوایی مواجه هستیم، گفت: نتایج 
یک پیمایش وزارت بهداشت بیانگر این اســت که بیش از ۵۰ درصد 
مردم نســبت به شــنوایی و گوش خود اطلاعی ندارند و با  فقر سواد 
سلامت در زمینه شنوایی مواجه هستیم. دولت و رسانه ها می بایست 
با توجه به وضعیت ســواد ســلامت مردم در زمینه شــنوایی به این 

موضوع ورود کنند.  

وضعیت شناسایی افراد مبتلا به کم شنوایی
وی درباره بهبود روند شناســایی افراد مبتلا به کم شنوایی اظهار کرد: 
سال های گذشــته، افراد مبتلا به کم شنوایی طی سنین ۴ تا ۵ سالگی 
شناسایی می شدند و در صف کاشت حلزون شــنوایی یا سمعک قرار 
می گرفتند.  وضعیت شناســایی افراد مبتلا به کم شــنوایی نسبت به 

گذشته بهتر شــده، به نحوی که افراد مبتلا به کم شنوایی پیش از یک 
سالگی شناسایی می شوند.  

وضعیت کم شنوایی در میان سالمندان
محمودیان با بیان اینکه شناســایی افراد کم شنوای ســالمند نیز از 
اهمیت فراوانی برخوردار اســت، گفت: حــدود ۵۰ درصد افراد بالای 
۶۵ سال و حدود 9۰ درصد افرادی بالای ۷۰ سال به کم شنوایی مبتلا 

هستند.
  اگر سالمندان از سمعک استفاده نکنند با چالش های بسیاری مانند 
انزوا روبرو هســتند و خطر ابتلا بــه آلزایمر در آنهــا افزایش می یابد.  
بازهم تاکید می کنم که سواد ســلامت مردم در ارتباط با کم شنوایی 
و استفاده از سمعک می بایست افزایش یابد تا از مشکلات ناشی از این 

اختلال جلوگیری شود.  

17 مرکز کاشت حلزون شنوایی
رئیس اداره ســلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشــت با بیان اینکه 
۱۷ مرکز کاشت حلزون در کشــور فعالیت می کنند، گفت: حدود یک 
درصد از افراد کم شــنوا به کاشت حلزون شــنوایی نیاز دارند. شرایط 
به نحوی است که ۱۷ مرکز کاشت حلزون شــنوایی، پاسخگوی نیاز 
کشور اســت و ضرورتی برای ایجاد مراکز کاشت در تمام دانشگاه های 
علوم پزشکی کشــور وجود ندارد. چهار مرکز کاشت حلزون شنوایی 
در شــهر تهران و سایر مراکز در دانشــگاه های علوم پزشکی تیپ یک 

مستقر هستند.

کاشت رایگان حلزون شنوایی
وی با بیان اینکه کاشــت حلزون شــنوایی به صورت رایــگان انجام 
می شــود، تصریح کرد: کودکان کمتر از ۴ ســال و ۷ سالکه به کاشت 
حلزون شــنوایی نیاز دارند، عمل کاشــت حلزون برای آنها به صورت 

خارج از نوبت انجام می شود.  

تولد ۴۰۰۰ نوزاد کم شنوا در هر سال

معاون تربیت بدنی وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد

 سرانه فضاهای ورزشی مدارس 
۴۴ صدم متر مربع!



 مدیرعامل شرکت توزیع برق استان یزد اعلام کرد : 

 برگزاری رویداد قصه گویی 
با محوریت برق و فرهنگ سازی مدیریت مصرف 
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محمد حیدری 
مدیرکل پدافند 

غیرعامل 
استانداری 

گیلان، به 
منظور بررسی 

و ارزیابی 
وضعیت 

مصرف و توزیع 
برق در استان، 
از قرارگاه ۲۴ 
ساعته رصد 

مصرف توزیع 
برق گیلان 

بازدید کرد.  رشـت-علی حیـدری، خبرنگارافـکار: محمـد 
اسـتانداری  غیرعامـل  پدافنـد  مدیـرکل  حیـدری 
گیـلان، بـه منظـور بررسـی و ارزیابی وضعیـت مصرف 
و توزیـع بـرق در اسـتان، از قـرارگاه 24 سـاعته رصـد 

مصـرف توزیـع بـرق گیـلان بازدیـد کـرد. 
برای  لازم  برنامه ریزی های  راستای  در  بازدید  این 
مدیریت بهینه مصرف انرژی و جلوگیری از بحران های 

احتمالی در فصل های گرم سال انجام شد. 

در ایـن بازدیـد، حیـدری ضمـن بررسـی تجهیـزات 
بـا  ایـن قـرارگاه،  بـه کار رفتـه در  و فناوری هـای 
کارشناسـان و مسـئولان مربوطـه بـه گفتگـو پرداخت 
و از نزدیک بـا روند نظـارت بر مصـرف بـرق و همچنین 

راهکارهـای مدیریـت مصـرف آشـنا شـد. 
وی بـر اهمیـت اسـتفاده بهینـه از منابـع انـرژی تأکید 
کـرد و گفـت: ضـروری اسـت نـکات و مسـائل حـوزه 
پدافنـد غیرعامـل در اجـرای برنامه هـای مدیریـت 
اضطـراری بار بـا جدیـت رعایت شـود و مراکز حسـاس 
اسـتان مـورد عنایـت ویـژه بـرای تامیـن بـرق قـرار 

داشـته باشـند. 
حیدری افـزود: در فصـل گرم سـال دیزل ژنراتـور های 
اسـتان برای مشـترکان مختلـف بایـد وارد مدار شـوند 
و مقتضـی اسـت نظـارت لازم در ایـن زمینـه صـورت 

پذیرنـد. 
مدیـرکل پدافنـد غیرعامل اسـتانداری گیـلان تصریح 
کـرد: با توجـه بـه شـرایط اقلیمـی و نیـاز روزافـزون به 
انـرژی، لازم اسـت کـه تمامـی دسـتگاه ها و نهادهـای 
افزایـش  و  مصـرف  کاهـش  راسـتای  در  مرتبـط 

بهـره وری تـلاش کننـد. 
حیـدری در پایان ایـن بازدیـد، ضمن تقدیـر از زحمات 

کارکنـان ایـن قـرارگاه، بـر لـزوم اسـتمرار فعالیت ها و 
نظارت هـای دقیـق بـر مصـرف انـرژی تأکیـد کـرد و 
اظهـار داشـت: همـه مـا بایـد در راسـتای حفـظ منابع 
طبیعـی و انـرژی کشـور تـلاش کنیـم تـا بتوانیـم 
آینـده ای پایدارتـر بـرای نسـل های آینـده رقـم بزنیم. 
در ایـن بازدیـد مسـعود صادقـی خمامـی مدیرعامـل 
شـرکت توزیع نیـروی برق اسـتان گیلان  نیز گزارشـی 
از وضعیـت فعلی شـبکه توزیع بـرق در اسـتان ارائه داد 
و به تشـریح اقدامـات انجام شـده بـرای پایش مسـتمر 

مصـرف بـرق پرداخت. 
وی همچنیـن  بـه چالش هـای موجـود در ایـن حـوزه 
اشـاره کـرد و خواسـتار حمایت هـای بیشـتر از سـوی 
اسـتانداری بـرای گـذر از فصـل پیک تابسـتان شـد. 

صادقـی در پایـان ضمن اشـاره بـه راه انـدازی قـرارگاه 
24 سـاعته رصد مصرف بـرق در گیـلان، بیان داشـت:  
این قـرارگاه، بعنـوان قلب تپنده شـرکت توزیـع نیروی 
بـرق گیـلان در فصـل گـرم پیـش رو خواهـد بـود و 
اسـتفاده از زیرسـاخت هـای هوشـمند سـازی و رویت 
پذیری اسـتان بهمـراه سـامانه GIS ، سـامانه اسـکادا، 
سـامانه اتوماسـیون پسـت هـا و.... در دسـتور کار برای 
اجـرای برنامه هـای گـذر از پیـک تابسـتان قـرار دارد.

از سوی مدیرکل  پدافند غیرعامل استانداری گیلان  انجام شد؛

بازدید از قرارگاه ۲4 ساعته رصد مصرف توزیع برق گیلان 

سازمان ملی 
استاندارد ایران 
همواره بر ارائه 

راهکارهای 
عملی برای حل 

مشکلات فعالان 
اقتصادی، 

به ویژه در بخش 
صادرات، و رفع 

موانع تولید 
تأکید دارد ارومیـه- مینـا اصلانـی، خبرنگارافکار: نشسـت 

حـوزه  چالش هـای  و  مسـائل  بررسـی  تخصصـی 
صـادرات و واردات اسـتان بـا حضـور ابراهیـم فخـری 
آذربایجان غربـی،  اسـتاندارد  اداره کل  سرپرسـت 
قاسـم کریمی رئیـس اتـاق بازرگانـی، صنایـع، معادن 

و کشـاورزی اسـتان، کاظـم مرتـاض نماینـده اتـاق 
بازرگانـی و عضـو کمیسـیون مـاده 42 اسـتاندارد 
اسـتان، و عبـدی فرمانده حـوزه اصنـاف سـپاه ارومیه، 

در محـل اتـاق بازرگانـی اسـتان برگـزار شـد.
در ایـن نشسـت، مباحـث کلیـدی از جمله رفـع موانع 
گمرکـی، بهبـود فرآیندهـای تجـاری، نقـش مؤثـر 
اسـتاندارد در ارتقـای کیفیـت کالاهـای صادراتـی و 
وارداتـی، راهکارهـای تسـهیل تولیـد صادرات محـور، 
رفـع موانـع تولیـد داخلـی و زمینه سـازی بـرای جذب 
سـرمایه گذاری در اسـتان مـورد بررسـی و تبادل نظـر 

قـرار گرفـت.
استاندارد  کل  اداره  سرپرست  فخری  ابراهیم 
آذربایجان غربی، در این نشست با تأکید بر لزوم رعایت 
بیان داشت: »راهبری جمعیت  ملی،  استانداردهای 

فعال اقتصادی در مسیر ارتقای کیفیت تولید، موجب 
تداوم فعالیت های صادراتی، جذب سرمایه گذاری و 
افزایش اعتبار اقتصادی استان می شود. در عین حال، 
نظارت دقیق و برخورد قانونی با متخلفان، لازمه تثبیت 

جایگاه کیفی محصولات تولیدی است«.
وی افزود: »سازمان ملی استاندارد ایران همواره بر ارائه 
راهکارهای عملی برای حل مشکلات فعالان اقتصادی، 
به ویژه در بخش صادرات، و رفع موانع تولید تأکید دارد، 
اما تحقق کامل این اهداف مستلزم تعامل مؤثر میان 

دستگاه های اجرایی است.«
قاسم کریمی رئیس اتاق بازرگانی استان نیز ضمن 
اداره کل  با  همه جانبه  همکاری  برای  آمادگی  اعلام 
استاندارد، اظهار داشت: » رعایت استانداردها و الزامات 
زیست محیطی از اولویت های اصلی اتاق بازرگانی در 

حوزه صادرات و واردات است، چرا که ارتقای کیفیت 
محصولات، عامل کلیدی در توسعه اقتصادی استان و 
تقویت اعتبار کشور در عرصه تجارت بین الملل به شمار 

می رود«.
برخی  عملکرد  از  انتقاد  با  همچنین  کریمی 
صادرکنندگان متخلف افزود: »رفتارهای سودجویانه 
در عرصه تجارت خارجی، نظم اقتصادی استان را بر 
هم زده و موجب افت جایگاه صادراتی کشور می شود. 
و مستمر دستگاه های  نظارت جدی  اساس،  این  بر 

اجرایی، ضرورتی انکارناپذیر است«
از  قدردانی  با  ابراهیم فخری  این نشست،  پایان  در 
تعامل سازنده اتاق بازرگانی استان، از کاظم مرتاض، 
نماینده اتاق بازرگانی استان و عضو کمیسیون ماده 42 

استاندارد، با اهدای لوح سپاس تجلیل به عمل آورد.

برای ارتقای کیفیت، تسهیل تجارت و جذب سرمایه گذاری انجام شد؛
تعامل اداره کل استاندارد و اتاق بازرگانی  در آذربایجان غربی

کرمانشاه -بهاری،خبرنگارافکار: مدیر کل راهداری 
در  گفت:  کرمانشاه  استان  ای  جاده  نقل  و  حمل  و 
فروردین ماه سال جاری، تردد مسافران از پایانه های مرزی 
استان کرمانشاه نسبت به مدت مشابه سال گذشته با رشد 

چشمگیر 100 درصدی همراه بوده است.
یزدان خسروی، مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای استان کرمانشاه با اعلام این خبر گفت: در فروردین 
ماه سال جاری، 96 هزار و 889 مسافر از پایانه های مرزی 
استان تردد کرده اند، در حالی که این رقم در فروردین 
سال گذشته، 48 هزار و 299 نفر بوده و نسبت به سال 

گذشته افزایش 100 درصدی داشته است.
خسروی با اشاره به پرترددترین پایانه های مرزی استان 

در فروردین ماه امسال اظهار داشت: پایانه های خسروی، پرویزخان و شوشمی به ترتیب بیشترین تردد مسافر را به خود 
اختصاص داده اند.

وی افزود: پایانه مرزی شوشمی با ثبت تردد 10 هزار و 917 مسافر، نسبت به 4 هزار و 936 نفر در فروردین سال گذشته، 
افزایش 121 درصدی داشته است. همچنین در پایانه مرزی خسروی، 57 هزار و 29 نفر تردد داشتند، در حالی که این 

رقم در مدت مشابه سال قبل 27 هزار و 988 نفر بود که رشدی 103 درصدی را نشان می دهد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه درباره تردد مسافر از پایانه مرزی پرویزخان گفت: 28 هزار و 

943 مسافر در فروردین امسال، نسبت به 15 هزار و 375 نفر در سال گذشته، رشد 88 درصدی را تجربه کرده است.
یزدان خسروی در پایان افزود: استان کرمانشاه با داشتن 5 پایانه مرزی مهم، از جمله پایانه های مرزی پرویزخان و 
خسروی، نقش کلیدی در تردد مسافران و تجارت بین ایران و عراق ایفا می کند. این پایانه های مرزی به ویژه در ایام 
زیارتی و تعطیلات، شاهد رفت  و آمد گسترده زائران عتبات عالیات هستند و همچنین استان کرمانشاه به دلیل موقعیت 

راهبردی خود، یکی از قطب های مهم حمل  و نقل جاده ای در غرب کشور محسوب می شود.

رشت-علی حیدری،خبرنگارافکار: به مناسبت روز 
شوراها  شهردار و مدیران شهرداری لاهیجان  از اعضای 

شورای شهر قدردانی کردند
و  ملی شورا، شهردار  روز  اردیبهشت  نهم  مناسبت  به 
جمعی از مدیران شهرداری از اعضای شورای اسلامی شهر 

لاهیجان قدردانی کردند.
بـه گـزارش اداره ارتباطـات و امـور بیـن الملل شـهرداری 
لاهیجان، رضـا زنـده دل در ایـن دیـدار که در سـاختمان 
شـورای شـهر انجام شـد با تبریـک روز شـوراها، گفـت: از 
حمایـت اعضـای شـورای اسـلامی شـهر لاهیجـان بـرای 
حمایـت و پشـتیبانی از برنامـه هـای عمرانـی، خدماتی و 
فرهنگـی شـهرداری قدردانـی مـی کنـم. وی افـزود: تمام تـلاش مـا این اسـت کـه بتوانیم بـا عملکـرد خـوب ، رضایت 
شـهروندان را جلـب نماییـم.  وی اضافه کـرد: امیـدوارم با توجه بـه اینکه یک سـال به عمر شـوراها افـزوده شـده بتوانیم 
بـا همراهـی شـورا و مدیریت شـهری هـم پیمان شـده و  بـا اجـرای پـروژه هـای جدید بـا توجـه بـه امکانـات در اختیار 

تـلاش کنیـم رضایـت مـردم را جلـب کنیم.
 زنده دل گفت: با تلاش های صورت گرفته در این دوره مدیریت شهری، دو هزار میلیارد تومان به صورت قطعی به اموال 

شهرداری افزوده شده است . 
شهردار لاهیجان گفت: امیدوارم در سال جاری شاهد روزهای خوبی برای توسعه و آباداتی شهر لاهیجان باشیم.

ابراهیم خوشحال رییس شورای اسلامی شهر لاهیجان هم در این جلسه با تبریک روز شوراها از تلاش های شهردار ، 
مدیران و کارکنان شهرداری برای جلب رضایت مردم قدردانی کرد.

وی افزود: از زحمات شهردار لاهیجان که باعث افزایش رضایت مندی مردم شد، تشکر می نمایم.
اعضای شورای اسلامی شهر هم در این جلسه با برشمردن پروژه های انجام شده در این دوره شورا ، از تلاش های شهردار و 

کارکنان شهرداری قدردانی کردند.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان خبرداد:
 افزایش ۱00 درصدی تردد مسافران

 از پایانه های مرزی کرمانشاه

 به مناسبت روز شوراها انجام شد؛
 قدردانی شهردار و مدیران شهرداری لاهیجان 

 از اعضای شورای شهر

یاســوج- مهرناز علی زاده ،خبرنگارافکار: مدیرعامل جمعیت 
هلال احمــر اســتان از راه انــدازی درمانگاه های این جمعیــت در دو 

شهرستان کهگیلویه  و گچساران در آینده ای نزدیک خبر داد.
کاظم فلاحی دوســت با بیان یکی از وظایف جمعیت هلال  احمر کمک 
در حوزه های درمانی است، عنوان کرد: درمانگاه تخصصی مرکز استان، 
مخصوصا در بخش های توانبخشــی، فیزیوتراپی و دندان پزشــکی به 

جامعه، خدمات ارائه می کند.
وی تصریح کرد: در راســتای ارائه خدمات بهتر، در سال 402 داروخانه 

هلال احمر با گسترش فضای فیزیکی با حضور دکترکولیوند افتتاح شد.
وی خاطرنشان کرد: در شهرســتان کهگیلویه و گچســاران با توجه به 

داشتن فضای فیزیکی راه اندازی دو درمانگاه در دستور کار قرار گرفت.
مدیرعامل جمعیــت هلال احمر  گفت: در دهدشــت یک ســاختمان 

بلااستفاده بود که با جذب 300 میلیون تومان در سال 402تعمیر شد.

وی با اشــاره به اینکه 600 میلیون نیز برای تجهیز آن جذب اعتبار شد، 
افزود: که اگر مجوز را دریافــت کنیم تا آخر اردیبهشــت  این درمانگاه  

افتتاح می شود.
فلاحی دوســت با بیان اینکــه این درمانــگاه، در زمینــه فیزیوتراپی و 
مرکز توانبخشــی  ارائه خدمت می کند، گفت: برای تجهیز ســاختمان 
درمانگاه گچســاران نیز 600 میلیون تومان بودجه گرفتیم.  وی اظهار 
کرد: مجــوز این درمانگاه نیز دریافت شــده و بعد از انجــام تعمیرات، تا 
خرداد ماه افتتاح خواهد شد. مدیر عامل جمعیت هلال احمر تاکید کرد: 
با توجه به اینکه تعرفه درمانگا ه های هلال احمــر، پایین تر از بقیه مراکز 

درمانی است، افتتاح آن کم موثری به افراد کم توان خواهد بود.
فلاحی دوســت عنوان کرد: سال گذشــته5 میلیارد و 500 تومان برای 
کمک درمانی به اســتان تخصیص گرفتیم که 100 درصــد این اعتبار 

توزیع شد.

 مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان خبرداد:
راه اندازی درمانگاه های هلال احمر در کهگیلویه و گچساران

یزد-علیرضاعسگری اشکذری،خبرنگارافکار:   مدیرعامل شرکت توزیع برق استان یزد در 
دیدار مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان گفت : برگزاری رویداد قصه گویی با محوریت برق 

و فرهنگ سازی مدیریت مصرف می تواند در تربیت نسل های آینده موثر باشد.
مهندس محمدجواد جلیلی در دیدار با عالیه قوامی با تأکید تاثیرآموزش های غیرمستقیم بر 
کودکان و نوجوانان ، افزود: تعامل و هم افزایی فرهنگی میان دو نهاد باعث خواهد شد تا ضمن 
بهره گیری از هنر و تخصص هنرمندان کانون پرورش فکری در ساخت آثار ماندگار در حوزه 

کودک ، بهینه سازی مصرف را از سنین کودکی به فرزندان بیاموزیم.
وی وجود فرصت مناسب طرح غنی سازی اوقات فراغت دانش آموزان برای یادگیری مفاهیم 
مدیریت مصرف را مهم خواند و افزود : آموزش غیرمستقیم ابزاری مؤثر برای ارتقای سطح 
آگاهی کودکان است و ما علاقه مندیم موضوع مدیریت مصرف برق به صورت علمی و پژوهشی 

در چارچوب برنامه های کانون و با رویکردی فرهنگی دنبال شود.
این مسئول به انتخاب یزد به عنوان پایتخت قصه گویی کشور اشاره ای هم کرد و متذکر شد : 
کانون در زمینه غنی سازی اوقات فراغت کودکان و نوجوانان دارای ظرفیت های خوبی است 
که می توان با محوریت موضوع بهینه سازی مصرف برق، فعالیت های خلاقانه، هنری و پژوهشی 

مشترکی را در حوزه قصه گویی تعریف و اجرا کرد.

  تصویب طرح های جامع و ساماندهی
 4 پایانه مرزی آذربایجان غربی 

ارومیه-مینا اصلانی،خبرنگارافکار: طرح جامع پایانه های مرزی  کوزه رش، بازنگری طرح 
جامع ساماندهی پایانه های مرزی بازرگان و تمرچین، طراحی ایست اختیاری پایانه مرزی 
رازی، در نشست شورای  ساماندهی مبادی ورودی و خروجی مجاز زمینی کشور به ریاست وزیر 

راه و شهرسازی به تصویب رسید.
 نشست شماره 34 شورای ساماندهی مبادی ورودی و خروجی مجاز زمینی کشور به ریاست 
فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی و با حضور رضا رحمانی استاندار آذربایجان غربی و سایر 
نمایندگان دستگاه های عضو، روز شنبه 13 اردیبهشت ماه به منظور جمع بندی و تصویب 
آستارا-اردبیل(،  )کمربندی  جدید  محل  در  آستارا  مرزی  پایانه  جامع  طرح  موضوعات 
بازنگری طرح جامع ساماندهی پایانه مرزی بازرگان، بازنگری طرح جامع ساماندهی پایانه 
مرزی تمرچین، طراحی ایست اختیاری پایانه مرزی رازی، طرح جامع پایانه مرزی کوزه رش، 
درخواست شهرداری منطقه 5 تهران برای احداث ایستگاه و خوابگاه آتش نشانی در مرز 

مهران« برگزار شد

مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران:

ظرفیت آبرسانی روستای واسکس قائمشهر 
افزایش می یابد

ساری-درخشــنده،خبرنگارافکار:  مدیرعامــل آب و فاضــلاب مازنــدران گفت: با 
حفر یک حلقه چاه آب شــرب در روستای واسکس قائمشــهر با پیش بینی دبی 10 لیتر در 

ثانیه،ظرفیت تامین و انتقال آب آشامیدنی در این روستا افزایش می یابد.
 بهزاد برادرزاده در بازدید از پروژه های آبرسانی قائمشهر افزود: حفر یک حلقه چاه آب شرب 
در روستای واسکس قائمشهر با پیش بینی دبی 10 لیتر در ثانیه، ظرفیت تأمین و انتقال آب 

آشامیدنی در این روستا افزایش می یابد.
مدیر عامل آبفا مازندران در حاشــیه بازدید از پروژه های شهرســتان قائمشــهر با اشاره به 
ضرورت رفع کمبود آب شرب اهالی روستای واســکس اظهار داشت: یک حلقه چاه به عمق 
90 متر با پیشــرفت فیزیکی 30 درصد به منظور تأمین و انتقال آب آشــامیدنی کافی برای 

اهالی روستا در حال حفاری است.
وب اعتبار ایــن پروژه را 20 میلیارد ریــال بیان کرد و گفت: پس از اتمــام عملیات حفاری، 
تجهیز و بهره برداری از این چاه، کمبود آب شــرب 1000 خانوار روستای واسکس بر طرف 

خواهد شد.

آغاز برق رسانی به مجتمع بندری بوشهر

بوشهر-بشاری،خبرنگارافکار: معاون فنی و مهندسی اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
بوشهر گفت: پروژه برق رسانی به مجتمع بندری نگین با اعتباری بالغ بر 10 هزار میلیارد ریال 

آغاز شده است.
عباس محمدصادقی  با اشاره به آغاز پروژه برق رسانی به مجتمع بندری نگین اظهار کرد: این 

پروژه با احداث 18 کیلومتر شبکه برق و توان 6.5 مگاوات اجرا می شود.
معاون فنی و مهندسی اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر بیان کرد: برق رسانی یکی 
از پروژه های پیشران در مجتمع بندری نگین محسوب می شود که در کنار سایر پروژه های 

زیرساختی، نقش مؤثری در تسهیل و تسریع فرایند جذب سرمایه گذاران ایفا می کند.
محمدصادقی عنوان کرد: در حال حاضر، پس از برگزاری مناقصه، تجهیز کارگاه توسط پیمانکار 
آغاز شده است و با توجه به اهمیت این پروژه، تلاش می شود بر اساس برنامه ظرف مدت 2 سال 

به بهره برداری برسد.
معاون فنی و مهندسی اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر ادامه داد: سایر پروژه های 
زیرساختی مانند جاده و پل دسترسی، آبرسانی و دیوارکشی نیز در مراحل مطالعاتی یا اجرایی 

قرار دارند.
محمدصادقی اظهار کرد: پل و جاده دسترسی به مجتمع بندری نگین نیز به طول 9.4 کیلومتر 

در دست اجراست که تاکنون فاز دوم آن به طول 6.4 کیلومتر به بهره برداری رسیده است.

تبریز-مهنازنظری،خبرنگارافکار: مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس آذربایجان شرقی، ضمن تبیین سیاست های اداره کل نوسازی 
مدارس استان در قبال مدارس غیردولتی اظهار داشت: ایمنی دانش 

آموزان خط قرمز ما در حوزه کنترل مدارس غیردولتی می باشد.
 جلسه شورای نظارت مدارس غیردولتی با حضور معاون وزیر و رییس 
سازمان مدرس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش و مدیران کل 
نوسازی مدارس و آموزش و پرورش آذربایجان شرقی برگزار شد. فرهاد 
فرهودی، مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس آذربایجان شرقی در 
این جلسه ضمن تبیین سیاست های اداره کل نوسازی مدارس استان در 
قبال مدارس غیردولتی اظهار داشت: ایمنی دانش آموزان خط قرمز ما 
در حوزه کنترل مدارس غیردولتی می باشد. وی با ذکر موانع و مشکلات 
ساختاری موجود برای مدارس غیردولتی که ناشی از عدم اختصاص زمین 

های با کاربری آموزشی برای موسسان این مدارس و گاها عدم توجه به 
مسائل ایمنی در سطح استان به وجود آمده ، گفت: ما در اداره کل نوسازی 
مدارس استان ضمن تعامل حداکثری با موسسان این مدارس، اعتقاد 
داریم تا ایمنی دانش آموزان خط قرمزی است که هرگز قابل معامله 
نیست و در این راستا کارشناسان اداره کل نوسازی مدارس استان با 
تکیه بر تخصص فنی و رعایت اصل شفافیت و پاکدستی کنترل مدارس 
غیردولتی را برعهده دارند و امید است تا با همکاری و هماهنگی تمامی 
ارگان های ذیربط، سیاستهای تدوین شده جهت احداث ساختمان های 

حدیدالاحداث برای این مدارس در اولویت قرار گیرد.
وی در پایان افزود: ظرف سال های گذشته، میانگین سال ساخت مدارس 
غیردولتی استیجاری از 1362 یه 1370 در استان آذربایجان شرقی ارتقا 
یافته که همچنان نیازمند ارتقا سطح کیفی و فنی ساختمان های مدارس 

غیردولتی می باشیم و از موسسان این مدارس درخواست می نماییم تا از 
اجاره و استفاده از ساختمان های آموزشی غیرایمن و غیرمستحکم اکیدا 

پرهیز نمایند.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس آذربایجان شرقی مطرح کرد:
ایمنی دانش آموزان خط قرمز ما در حوزه کنترل مدارس غیردولتی
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رضا شــکاری برای ســومین بار متوالی تا مرز بســتن قرارداد با باشگاه 
پرســپولیس پیش رفته اما هر بار با عجیب ترین مشــکلات در بندهای 

قراردادش روبرو شده است.
رضا شــکاری هافبک تیم فوتبال ســپاهان اصفهان در حالی برای عقد 
قرارداد با باشگاه پرســپولیس به توافق رسیده است که صحبت هایی در 
خصوص جاری بودن قــرارداد او با اصفهانی ها تــا دو فصل دیگر مطرح 

شده است.
شــکاری در نیم فصل پای برگه تمدید قرارداد با ســپاهان را در دوران 
مدیرعاملی آذربایجانــی امضا کرد اما به دلیل قوانیــن نقل و انتقالاتی و 
ایجاد تغییر در ساختار هیئت مدیره باشــگاه و رفتن مدیرعامل به ثبت 

نرسید تا همین موضوع مورد بحث امروز سرخ ها با این هافبک شود.
شــکاری قرار بود در تابستان ســال ۱۳9۸ به پرســپولیس بپیوندد اما 
قرارداد جاری او با باشــگاه ذوب آهن اصفهان و روبین کازان مانع از این 

انتقال شد اما شکاری قید این موضوع را زد و راهی تراکتور تبریز شد.
او سپس در تابستان ۱۴۰۱ بار دیگر پای میز مذاکره با سرخ ها نشست اما 
تصمیم گرفت با پول بیشتر راهی سپاهان اصفهان شود تا باز هم پوشیدن 

پیراهن پرسپولیس برای او اتفاق نیفتد.
شکاری که در هر دو برهه زمانی اقدام به انتشار عکس های کودکی خود 
با پیراهن پرسپولیس و سپس پاک کردن آنها هنگام عقد قرارداد با سایر 
تیم ها کرده بود حالا بار دیگر با سرخ ها به توافقات کامل رسیده است اما 
باز هم پای قرارداد او با ســپاهان اصفهان در میان است تا همچنان ابهام 

درباره حضور او در پرسپولیس وجود داشته باشد.

محمدی داور بازی قهرمان لیگ برتر و 
نساجی؛ بازی استقلال VAR ندارد!
داوران هفته بیســت و نهــم لیگ برتــر فوتبال کشــور در فصل جاری 

مشخص شدند.
 به نقل از سایت فدراســیون فوتبال، داوران هفته بیست و نهم لیگ برتر 

در فصل ۱۴۰۴-۱۴۰۳ مشخص شدند که به شرح زیر است:

پنجشنبه 18 اردیبهشت 1404 - ساعت 1۹:۳0
* استقلال تهران - چادرملو اردکان

داور: فرهــاد امینی، کمک ها: محمــد عطایی، امین قدیــری و مهرداد 
خسروی، ناظر: اسماعیل صفیری

* فولاد خوزستان - استقلال خوزستان
داور: محمدعلی صلاحی، کمک ها: رحیــم حاجی پور، علیرضا ممبنی و 

ناصر جنگی، ناظر: سعادت الله باغبانی
* ذوب آهن اصفهان- مس رفسنجان

داور: کوپال ناظمی، کمک ها: علیرضا ایلدروم، هادی طوســی و حسین 
امیدی، ناظــر: محمدرضا اکبریــان، داور VAR : موعــود بنیادی فرد، 

کمک: فرهاد فرهادپور
* گل گهر سیرجان - شمس آذر قزوین

داور: محمدرضا تارخ، کمک ها: عباس پورحیدری، فرزاد شــیرمردی و 
مهدی اوجاقی، ناظر: مسعود مرادی، داور VAR : حسین زیاری، کمک: 

بهاره سیفی
* خیبر خرم آباد - پرسپولیس

داور: پیام حیدری، کمک ها: دانیال باشــنده، وحید ســیفی و شــاهین 
یزدانی، ناظر: حســین خانبان، داور VAR : امیر عرب براقی، کمک: آتنا 

لشنی
* آلومینیوم اراک - ملوان بندر انزلی

داور: شــهاب محمدی، کمک ها: بهزاد پناهی، رضا بابارئیســی و میثم 
عباس پور، ناظر: رضا سخندان

* تراکتور تبریز - نساجی مازندران
داور: احمد محمــدی، کمک ها: فرهاد مروجی، یعقوب حجتی و ســعاد 
وفاپیشه، ناظر: محسن قهرمانی، داور VAR : وحید زمانی، کمک: مهناز 

ذکایی
* هوادار تهران - سپاهان اصفهان

داور: مرتضی منصوریان، کمک ها: علی اکبر نوری، یعقوب ســخندان و 
میثم صفاری، ناظر: ســعید بطحائی، داور VAR : وحید کاظمی، کمک: 

علیرضا مرادی

خبرهای 
ضدونقیض واصله 
از اصفهان حاکی 
از آن است که 
احتمال تغییر و 
تحولات گسترده 
در کادرفنی و 
فهرست بازیکنان 
و حتی تیم 
مدیریتی سپاهان 
در پایان فصل 
جاری دور از ذهن 
نیست

سخنگوی جدید 
باشگاه استقلال 
در اولین نشست 
خبری خود 
اظهارات جنجالی 
و البته بعضاً مبهم 
را پیرامون فصل 
اخیر آبی پوشان و 
مسیر پیش روی 
استقلالی ها به 
زبان آورد

 سه گانه ناکامی
 پرسپولیس برای جذب بازیکن 
تاثیرگذار سپاهان

ورزش6

خبرهای ضدونقیض واصلــه از اصفهان حاکی از 
آن اســت که احتمال تغییر و تحولات گسترده در 
کادرفنی و فهرست بازیکنان و حتی تیم مدیریتی 

سپاهان در پایان فصل جاری دور از ذهن نیست.
به گزارش فوتبال ۳۶۰، مدیران باشــگاه سپاهان 
بعد از دوره همــکاری پرماجرای خــود با محرم 
نویدکیــا، ژوزه مورایــس را به عنــوان یک چهره 
نام آشــنای عرصه مربیگری برای حضور در ایران 
مجاب کردند و با قــراردادی ۳ ســاله او کارش را 
در جمع طلایی پوشــان اصفهانی آغاز کرد که در 
اولین فصل حضــور ژوزه روی نیمکت ســپاهان، 
طلایی پوشان با فاصله فقط یک امتیاز نتوانستند 
قهرمان لیگ برتر شــوند و دومیــن فصل حضور 
مورایس در تیم اصفهانی هم با کســب مقام سوم 
در لیگ برتر و البته رسیدن به عنوان قهرمانی جام 

حذفی به پایان رسید.
طلایی پوشــان هدف گذاری شــان ایــن بود که 
بتوانند فصل ســوم همکاری خود بــا مورایس را 
بتوانند با پایان دادن به طلســم 9 ســاله در مسیر 

قهرمانی لیگ برتر پیش ببرند که ژوزه به واســطه 
رابطه نه چندان خوب خود بــا هواداران اصفهانی، 
رفیق نیمه راه شد و از هدایت سپاهان کنار کشید 
و بعــد از دوره کوتاه حضور موقــت هوگو آلمیدا و 
جــلال امیدیــان، ســکان هدایت ســپاهان به 
پاتریس کارترون رسید که ســرمربی فرانسوی با 
نباختن های ســریالی خود در فوتبال ایران شهره 
شد و توانســت یک رکورد ویژه و تاریخی را هم به 

نام خود ثبت کند.

2 نقطه قوت در مقابل 2 نقطه ضعف بزرگ در 
کارنامه کارترون

ســپاهانِ کارتــرون در ۴ بازی متوالــی )در لیگ 
برتر، جام حذفی و ســوپرجام( از سد پرسپولیس 
گذشت تا دستاوردی تاریخی در کارنامه سرمربی 
فرانسوی نقش ببندد. یکی از این ۴ برد به قهرمانی 
در ســوپرجام ختم شد اما شــرایط در لیگ برتر و 
جام حذفی مطابق میل طلایی پوشان پیش نرفت 
و آن ها نه موفق شدند به فینال جام حذفی برسند و 

نه امیدهای خود تا روز پایانی لیگ بیست وچهارم 
را برای کســب عنــوان قهرمانی حفــظ کردند؛ 
به طوری که در پایان هفته بیست وهشــتم، امید 
طلایی پوشان به کســب جام قهرمانی لیگ برتر و 

طلسم شکنی تاریخی به صفر رسید.

مدیرعامل سابق در راه بازگشت به صندلی 
مدیریت سپاهان؟

طلایی پوشان در فصل اخیر حواشــی پرشماری را 
پشت سر گذاشــتند و حالا مدیران باشگاه در حال 
تنظیم دورنمای فصــل آینده هســتند؛ آن هم در 
حالی که زمزمه هــای اعمال تغییراتــی مدیریتی 
به گوش می رســد و طبق آخرین خبرها قرار است 
هیات مدیره باشــگاه دســتخوش تغییراتی شود و 
گویا علیرضا رحیمی، مدیرعامل سابق پرسپولیس 
و البته همین باشگاه سپاهان، در مسیر بازگشت به 
تیم اصفهانی است و دور از ذهن نیست که به زودی 
او در نقش عضو هیات مدیره و یا حتی فراتر در قامت 
مدیرعامل جدید طلایی پوشان کارش را پیش ببرد.

از دست دادن 2 جام علیه تداوم
 حضور کارترون؟

ســپاهانی ها برای اســتخدام پاتریس کارترون، 
هزینه رضایت نامه به ام صــلال پرداخت کردند اما 
این سرمربی به جز قهرمانی در سوپرجام و کسب 
۴ برد متوالــی مقابل پرســپولیس، در لیگ برتر و 
جام حذفی نتوانســت کارنامه موفقــی از خود به 
جای بگذارد و فرصت قهرمانــی در این ۲ رویداد 
را از دســت داد تا آینده کاری اش در تیم اصفهانی 
تحت الشــعاع قــرار گیــرد؛ آن هــم در حالی که 
خبرهــای ضدونقیض واصلــه از اصفهان حکایت 
از احتمال پایان همــکاری قریب الوقوع پاتریس 

کارترون دارد.

دوباره نیمکت سپاهان و دوباره طرح
 نام یحیی!

سرمربی فرانسوی طلایی پوشان در حالی برحسب 
شــنیده ها و گمانه زنی ها در حوالــی نقطه پایان 
همکاری اش با ســپاهان اســت که گفته می شود 
مدیران باشــگاه اصفهانی به دنبــال همکاری با 
یحیی گل محمدی هســتند؛ هر چند که در طول 
۲ فصل اخیر، بارها طلایی پوشــان عزم خود برای 
همکاری با گل محمــدی را جــزم کرده اند اما در 
زمینه جلب رضایت یحیی و انتقــال او به نیمکت 
تیم خود، نتوانسته اند موفق عمل کنند و برخلاف 
تجربه ســرمربیگری در ذوب آهــن، حضور روی 
نیمکت ســپاهان همچنان در کارنامه یحیی دیده 

نمی شود.

پروژه انتقال غیرممکن گل محمدی 
ممکن می شود؟

یحیی گل محمدی فصــل درخشــانی در فولاد 
خوزســتان گذرانــد و توانســت گزینه ســقوط 
به لیگ دســته اول در فصل گذشــته را به جمع ۴ 
تیم نخست لیگ بیســت وچهارم برساند و همین 
مســئله باعث شــده تا بیش از پیش توجهات به 

سوی یحیی باشد. 
سپاهانی ها در شرایطی گوشه چشمی به توافق با 
ســرمربی فعلی فولاد دارند که او یک فصل دیگر 
با قرمزپوشــان اهوازی قــرارداد دارد و لیســت 
نیازمندی های خود برای فصل آینده را در اختیار 
مدیران باشگاه خوزســتانی قرار داده و در چنین 
شرایطی، صدور رضایت نامه یحیی گل محمدی از 
اهواز به مقصد اصفهان و نیمکت ســپاهان، پروژه 
بسیار سخت به نظر می رســد که باید دید مدیران 
باشگاه اصفهانی برحسب شنیده ها و خبرها، موفق 
به انجام این کار خواهند شد یا در فصل آینده هم، 

همکاری شان با کارترون ادامه دار است.
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   سال چهاردهم

ســایت کنفدراسیون فوتبال آســیا در گزارشی 
به تحلیل عملکرد تیم ملی فوتسال بانوان ایران 
و فیلیپین پرداخت. به نقل از ســایت رســمی 
فدراسیون فوتبال، ســومین دوره جام ملت های 
فوتســال بانوان آســیا به میزبانی چیــن آغاز 
می شــود. این رقابت ها که زیر نظر کنفدراسیون 
فوتبال آســیا )AFC( برگزار می شــود، پس از 
چند ســال وقفه، دوباره با حضــور تیم های برتر 
قاره پیگیری خواهد شد.تیم ملی فوتسال بانوان 
کشورمان در نخستین دیدار خود از این رقابت ها  
امروز )چهارشــنبه ۱۷ اردیبهشــت( از ساعت 
۶:۳۰ به وقت تهران به مصاف فیلیپین می رود.به 
همین منظور ســایت کنفدراسیون فوتبال آسیا 

در گزارشــی به تحلیل عملکرد تیم ملی فوتسال 
بانوان ایــران و فیلیپین پرداخته اســت. در این 
گزارش آمده است:تیم ملی فوتسال بانوان ایران 
در سال ۲۰۱۵ و ۲۰۱۸ عنوان قهرمانی را کسب 
کرد و تاکنون ۳ بار در این مسابقات شرکت کرده 
است.فروزان ســلیمانی که در سال ۲۰۱۵ آن ها 
را به قهرمانی رســاند با پنج بازیکن در ســومین 
تورنمنت خود با تجربه فــراوان به هدایت تیمی 
بازگشــت. یکی از آنها سارا شــیر بیگی است که 
با ۱۴ گل بهترین گلزن تاریخ مســابقات اســت 
که به بهبود پس از مصدومیت خوشــبین است 
تا بتواند بهترین عملکرد خود را در این مسابقات 
داشته باشد.شــیر بیگی گفت: امیدوارم بتوانیم 

برای سومین بار متوالی قهرمان آسیا شویم. تمام 
اهداف و تلاش ما بر این موضوع متمرکز خواهد 
بود. اما همانطور که می دانید، دســتیابی به این 
امر چالش برانگیز است، زیرا تیم هایی مانند ژاپن 
و تایلند رقبای قدرتمندی هســتند. با این حال، 
ما ایران هستیم.وی اضافه کرد: تیم ما همچنان 
نقاط ضعفی دارد که در تورنمنت تایلند روی آن 
کار کردیم. امیدوارم با رفع این مســائل بتوانیم 
برای سومین بار جام قهرمانی را بالای سر ببریم 
و باعث افتخار کشورمان باشیم. فیلیپین مطمئناً 
در تلاش است تا آزمون ســختی را برای آسیای 
میانه بگذارد، زیرا آنهــا همچنان برای افتتاحیه 
جام جهانی فوتســال بانوان فیفــا ۲۰۲۵ در ماه 

نوامبر آماده می شــوند که به عنــوان میزبان در 
این مسابقات حضور دارند.فیلیپین در نخستین 
حضور خود در مسابقات، مســلماً نمی توانست 
حریفانی سرســخت تر از ایران بــرای افتتاحیه 
داشــته باشــد، چرا که هر دو آماده رویارویی در 
مســابقات جام ملت هــای آســیا ۲۰۲۵ چین 
در گروه B هســتند.رافائل رودریگز، ســرمربی 
اســپانیایی تیم فیلیپین معتقد اســت آمادگی 
آنها به خوبی پیش رفته اســت، او اذعان کرد که 
ایران چالش ســختی را پیش رو خواهد داشت، 
به خصوص اینکه کاترینــا گیلو، مهاجم کلیدی 
خود، زننده چهار گل از ۱۰ گل آنها در مسابقات 

مقدماتی کنار گذاشته شود.

تحلیل AFC از قدرت فوتسال زنان ایران در جام ملت ها

ســخنگوی جدید باشگاه اســتقلال در اولین نشســت خبری خود 
اظهارات جنجالی و البته بعضاً مبهم را پیرامون فصل اخیر آبی پوشان و 

مسیر پیش روی استقلالی ها به زبان آورد.
 استقلال این روزها درگیر مشکلات ریز و درشــت پرشماری است و 
همه تلاش آبی پوشان بر این اســت که بتوانند فصل کابوس وار خود 
را با کســب عنوان قهرمانی در جام حذفی و حضور در جمع ۸ تیم برتر 
لیگ آبرومندانه به پایان ببرنــد و بعد از گذراندن یــک فصل تلخ، به 
اســتقبال ترمیم نقاط ضعف خود بروند. در هفته اخیر اتفاقات مهمی 
در باشگاه اســتقلال رخ داد که مهم ترین آن ها، انتصاب ساعده سیما 
در نقش اولین ســخنگوی زن باشــگاه بود و در ادامه، انتشار وویسی 
از علیرضا اسدی، عضو هیات مدیره آبی پوشــان علیه تمدید قرارداد 

دیدیه اندونگ و استخدام سرمربی خارجی خبرساز شد.
مدیران ارشد باشگاه اســتقلال که این روزها تلاش می کنند ساختار 
مدیریتی آبی پوشــان را هم ترمیم کنند، در شــرایطی که خبرهای 
ضدونقیض پیرامون آینده وضعیت ترکیب هیات مدیره اســتقلال به 
اوج خود رسیده، تصمیم گرفتند تا نشستی خبری برای ساعده سیما 
برگزار کنند؛ سخنگویی که انتخاب او به عنوان یک چهره غیرورزشی 
و البته با سوابق سیاسی گســترده و از طیف هم فکران سیاسی رئیس 
هیات مدیره استقلال هم به خودیِ خود حواشــی پرشماری داشت. 
سیما از ســاعت ۱۰:۳۰ در هتل المپیک پاســخگوی خبرنگاران بود 
و پاسخ ســوالات پرشــمار آن ها پیرامون وضعیت آبی پوشان تا پایان 
فصل و شرایط اســتقلالی ها برای فصل آینده و آخرین تحولات فنی و 

مدیریتی را داد که مشروح اظهارات او را در ادامه می خوانید.

می خواهیم از تیمداری به سمت باشگاهداری حرفه ای برویم
سیما با تسلیت به مهدی هاشمی نسب و آرزوی سلامتی برای حسن 
روشن، درباره سیاســت جدید مدیران باشــگاه گفت: »هیات مدیره 
جدید پاســخگویی و شــفافیت را در برنامه کاری خود قرار دارد و به 
همین دلیل ســخنگو را منتصب کردند. وظیفه دارم صدای رســمی 
باشگاه باشــم و مواضع و برنامه های هیات مدیره را اطلاع رسانی کرده 
و گوشــی شــنوا برای هواداران و پل ارتباطی بین هواداران و باشگاه 
باشم. اطلاع رسانی دقیق، ایجاد ارتباط مستمر با اصحاب و هواداران و 

پاسخگویی صادقانه سه اصل کاری من است«.
ساعده سیما در تکمیل صحبت های خود پیرامون سیاست های کلی 
باشگاه توضیح داد: »ســعی می کنم در کمال صداقت با افکار عمومی 

و رســانه ها رفتار کنم. امیدوارم تلخی فصلی را که ســپری کردیم با 
شــیرینی جام حذفی به هواداران تقدیم کنیم. در هیات مدیره در نظر 
داریم از تیمداری به باشگاهداری حرفه ای تبدیل کنیم. در اینکه تیم 
مردان مهم ترین بخش باشگاه اســت تردیدی نیست، ولی در کنار آن 
سعی خواهیم کرد در رشــته های دیگر نیز تیمداری کنیم. قطعاً برای 
بلندمدت ساختارســازی خواهیم کرد. برای بزرگی نام استقلال باید 
بزرگ فکر کرده و بزرگ برنامه ریزی کنیم. روال کار به این خواهد بود 

که به صورت دوره ای و مستمر با اصحاب رسانه گفت وگو کنیم«.

تست گیری در آکادمی باشگاه رایگان است
سخنگوی اســتقلال با اشــاره به وضعیت آکادمی اســتقلال گفت: 
»ابتدا می خواهم درباره آکادمی و اتفاقاتــی که در ۱۰ روز اخیر افتاد، 
توضیحاتی ارائه کنم. حدود ۶ هزار نفر برای رده های مختلف تســت 
دادند و بــرای هر رده ۳۰ نفر انتخاب شــدند. آنچــه را که می خواهم 
اعلام کنم این اســت که برای اولیــن بار در تاریخ باشــگاه به صورت 
هفتگی تســت گرفتن در آکادمی تا زمان مســابقات ادامه داشــته 
باشد. تســت گیری در آکادمی باشگاه رایگان اســت و این موضوع را 
اعلام می کنم تا افراد سودجو و کســانی که دنبال درآمدزایی هستند 

تیرشان به سنگ بخورد«.
ســیما در توضیح سیاست های باشــگاه در حوزه ورزش زنان توضیح 
داد: »کمیته زنان در باشــگاه استقلال شــکل گرفته است و به زودی 
تشکیل جلسه می دهد و اطلاع رسانی لازم خواهد شد. برای تیم های 
زنان در سه رشته فوتبال، فوتسال و بسکتبال تیمداری خواهیم کرد. 
تیم فوتبال زنان به دســته اول صعود کرده و برای تیم های فوتســال 
و بســکتبال در لیگ برتر امتیازها خریداری شــده است. نکته ای هم 
درباره مجمع عمومی پیشکســوتان بگویم و اینکه قرار اســت مجمع 

عمومی پیشکسوتان در هفته آینده تشکیل جلسه بدهد«.
ساعده سیما در تکمیل اظهارات خود پیرامون تشکیل مجمع عمومی 
پیشکســوتان و و در ادامه، احیای دوباره کمیته پیشکســوتان گفت: 
»با توجه بــه مصوبات هیات مدیــره، مجمع عمومی پیشکســوتان 
به صورت امنایی اداره می شــود و ۱۵ نفر از پیشکســوتان در جلسه 
امنا شــرکت می کنند و از میان ۳۰۰ پیشکسوت تعداد هفت نفر برای 
کمیته پیشکسوتان انتخاب خواهند شــد. کمیته پیشکسوتان برای 
پیشکســوتان و همچنین بازوی هیات مدیره برای امور کارها خواهند 

بود«.

سیما درباره وویس منتشر شده از علیرضا اسدی و احتمال برکناری او 
از هیات مدیره استقلال، ضمن رد گمانه زنی های انجام شده پیرامون 
پایان حضور اسدی در هیات مدیره آبی پوشــان گفت: »آقای اسدی 
در هیات مدیره حضور خواهند داشــت. آنچه که از زبان ایشان منتشر 
شــد یک بی اخلاقی بود و حرفه ای نبود، ولی این صحبت ها اظهارنظر 
شــخصی بود. برای ادامه فعالیت ایشــان در هیات مدیــره و آکادمی 

باشگاه تغییری صورت نمی گیرد و به کارشان ادامه می دهند«.
سخنگوی جدید باشگاه استقلال درباره ســابقه کاری اش که منجر به 
حضور در این باشگاه شد، از رزومه خود دفاع کرد و توضیح داد: »انتخاب 
بنده برای این جایــگاه به مجموعه مهــارت و فعالیت های بنده مربوط 
می شود. به نظرم در انتخاب مدیران، حوزه های کاری من نقش داشته 
اســت. برای ســخنگو، نیاز به توانمندی هایی برای ارتباط با رسانه ها و 
هواداران و البته شــفاف صحبت کردن درباره برنامه های باشگاه است 

که با توجه به سوابق کاری ام این انتخاب قابل قبول است!«
ســاعده ســیما درباره آخرین وضعیت انتخاب ســرمربی خارجی و 
اختلاف نظرهای موجــود در هیات مدیره گفت: »بــا زیرکی تمام دو 
سوال را در یک سوال پرسیدید. اختلاف نظر با اختلاف داشتن متفاوت 
اســت. الان از جلســه هیات مدیره می آیم و اختلافی وجــود ندارد. 
اختلاف نظر در مورد مســائل باشــگاه وجود دارد، اما آنچه که اتفاق 

می افتد نظر جمعی است. 
در مورد ماتزاری و انتخاب ســرمربی خارجی بــا ۳-۲ مربی خارجی 
صحبت کرده ایم که ماتزاری یکی از گزینه هاست«.ســاعده سیما با 
اشاره به انتصاب مدیر ورزشــی توضیح داد: »دنبال این هستیم که در 
آرامش و به دور از هیاهوی رسانه ای و با توجه به تجربه قبلی از قرارداد 
مربیان خارجی گذشــته، عقد قراردادی محکم داشته باشیم. دنبال 

جواب از کسی نیستیم و طبق برنامه پیش می رویم. 

واکاوی اولین نشست خبری خانم سخنگو در استقلال

خبرهای ضدونقیض از نصف جهان به گوش می رسد

 عبور از پاتریس به سوی یحیی؟

 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سندرسمی 

آگهی موضوع ماد ه ۳ و ماد ه ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد  سند  رسمی

شناسه آگهی: ۱907644
برابـر رای شـماره 140360331011006955 مـورخ 1403/12/11 هیـات 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبتی ناحیه سـه کرج تصرفـات مالکانه 
بـا معـارض متقاضـی شـرکت آب و فاضـاب اسـتان البـرز بشناسـه ملی 
10100219449 در ششـدانگ یـک قطعـه زمین بـا بنای احداثـی در آن به 
مسـاحت 1450/70 متـر مربع مفروز از قطعـه 357 تفکیکی از صورتمجلس 
تفکیکـی شـماره 9386 مـورخ 49/05/01 از پاک شـماره 22 فرعی از 149 
اصلـی واقـع در البـرز و با خریـداری از آقای عبدالمجیـد بدر و با مالکیت 
مالـک اولیـه آقای محسـن بـدر تاییـد. مینماید لذا بـه منظور اطـاع عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه 
اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به 
ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض دادخواسـت خـود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت 
در صـورت انقضای مـدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1404/02/01  
تاریخ انتشار نوبت د وم : 1404/02/17

حسین رضا نوری شاد 
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج 



»شباهت« به بخش نهایی جشنواره 
یوآلیتی رسید

فیلم کوتاه »شــباهت« به کارگردانی مهدی مرودشــتی و تهیه کنندگی ســعید 
بهاری به بخش نهایی جشنواره یوالیتی رسید.

به نقل از روابط عمومی پــروژه، فیلم کوتاه »شــباهت« در جمع نامزدهای بخش 
نهایی بهترین فیلم پنجمین جشنواره فیلم کوتاه یوآلیتی قرار گرفت.

پنجمین دوره این جشــنواره با همکاری دانشگاه گلیشیم اســتانبول و جشنواره 
فوتوفیلم، ۶ تا ۸ مه ۲۰۲۵ )۱۶ تا ۱۸ اردیبهشت( در استانبول برگزار می شود. 

 Marché( همچنین جشنواره یوآلیتی در سال ۲۰۲۵ در بازار فیلم جشنواره کن
du Film – Festival de Cannes( به عنوان یک رویداد بین المللی ثبت شــده 

است.
مهدی مرودشتی پیش تر برای کارگردانی فیلم کوتاه »شباهت« موفق به دریافت 

جایزه از نهمین جشنواره فیلم کوتاه ifefa استرالیا شد.
بهزاد خلج و شبنم قربانی بازیگران بزرگســال و آیان یاربیگی و محمدمعین نوابی 
بازیگران خردسالی هستند که در »شباهت« ایفای نقش کرده اند. سعید براتی نیز 

مجری طرح و مدیر فیلم برداری این اثر است.
دیگر عوامل ایــن فیلم کوتاه عبارتند از نویســندگان: ســولماز اعتماد و علی رضا 
عطالله تبریزی، بازنویســی فیلم نامه: کیــان تیزفهم، مدیر تولیــد: رضا نارنجی، 
دســتیاران کارگردان: کیان تیزفهم و مصطفی اصفهانیان، برنامه ریز: یاســمین 
برزگری، منشــی صحنه: المیرا آزاد، مدیر صدابرداری: سامان فراهانی، دستیاران 
فیلمبردار: محمدآقاحسینی، امیرحسین صدرایی، حجت یاراحمدی، منیره فیض 
و مهدی نیکخواه، موســیقی: پیمان عدالت، طراح چهره پــردازی: نیکتا رحمانی، 
طراح لباس: ماندانــا مرادقلی، تدوین: مهدی مرودشــتی، صداگذاری و میکس و 
مســترینگ: رضا دقاق، اصلاح رنگ و نور: فائزه نظیری، کانفــورم: زهرامحمدی، 
مدیر تبلیغات: حمیدرضا امینی، عکاس: هدیه عســگری، فیلمبردار پشت صحنه: 
مهرشــاد افضلی، مدیر تدارکات: ســهیل قادری، دســتیاران لباس: سمیه گلی، 
الهه کیوان نســب، دستیار چهره پرداز: عرفان پورمند، مشــاور کارگردان: کامران 
رسول زاده، دستیار صدابردار: محمد جدیدی، دســتیاران تولید: احسان صفری و 
سام نارنجی، دستیاران تدارکات: محمد قارچی و رضا باقری، طراح پوستر موشن: 

علی باوفا، مدیر روابط عمومی: مرتضی رنجبران.

معرفی داوران اولین جشنواره ملی عکس 
»خانواده ایرانی«

حمید جبلی، سیف اله صمدیان و مهدی آشــنا آثار نخستین جشنواره ملی عکس 
»خانواده ایرانی« را داوری می کنند.

 به نقل از روابط عمومــی انجمن ســینمای جوانان ایران، حمیــد جبلی بازیگر، 
فیلمساز و عکاس، سیف اله صمدیان عکاس و فیلمســاز و مهدی آشنا عکاس، آثار 

نخستین جشنواره ملی عکس »خانواده ایرانی« را داوری می کنند.
این رویداد با هدف پاسداشــت ارزش هــای فرهنگی، اجتماعــی و تاریخی نهاد 
خانواده در ایران توســط آژانس عکس انجمن ســینمای جوانان ایران با همکاری 
معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری، برگزار می شود و با محوریت موضوع 
»خانواده و ارزش های خانواده ایرانی« و با نگاهی مســتند به ابعاد مختلف زندگی 
خانوادگی، در پی شناسایی و نمایش جلوه هایی از همبستگی، تاب آوری، آیین ها، 
هنر و حضور خانواده ها در بستر تحولات اجتماعی امروز است.بر این اساس، تمامی 
عکاسان کشور، با هر ســطح از تجربه و حتی با اســتفاده از تلفن همراه، می توانند 
آثار خود را برای شــرکت در این رویداد فرهنگی ارســال کنند.متن فراخوان این 
جشنواره در سایت انجمن ســینمای جوانان ایران قابل دسترسی است.نخستین 
»جشــنواره ملی عکس خانواده ایرانی« به صورت انحصــاری و از ۲۴ تا ۳۰ خرداد 

۱۴۰۴ در »خانه رویداد« هتل پارسیان استقلال تهران برگزار می شود.

»گیله پیرمرد« در راه سینماها؛ پرتره پیشکسوت 
فقید استقلال ساخته می شود

علی رستگار کارگردان مستند »گیله پیرمرد« با اشــاره به اکران این فیلم در گروه 
سینمایی »هنروتجربه« گفت که مشغول ساخت پرتره منصور پورحیدری بازیکن 

و مربی فقید تیم فوتبال استقلال است.
علی رستگار کارگردان مســتند »گیله پیرمرد« درباره اکران این مستند گفت: با 
دوستان گروه سینمایی »هنروتجربه« صحبت هایی داشتیم و درخواست خود را 
به آنها ارائه کردیم و به زودی »گیله پیرمــرد« در »هنروتجربه« اکران خود را آغاز 
می کند. در ابتدا به دنبال حضور در جشنواره های خارجی بودیم ولی به این نتیجه 
رسیدیم که آقای اردشــیر کاظمی چهره محبوب و شناخته شــده داخلی است و 

اولویت خود را بر اکران و نمایش های داخلی قرار دادیم.
این منتقد و روزنامه نــگار درباره بازخوردهایی که از مخاطبان گرفته اســت، بیان 
کرد: با صلاح دید هیئت انتخاب متاسفانه مستند »گیله پیرمرد« در بخش مسابقه 
هجدهمین جشنواره »سینماحقیقت« حضور نداشــت اما با لطف آقای حمیدی 
مقدم در بخش اکران ویژه مســتند ما هم به نمایش درآمد. خوشبختانه در همان 
اکران ویژه با استقبال بســیار خوبی مواجه شــدیم و در آن روز پس از فیلم »رخ« 
که پرتره آقای علی اکبــر صادقی بود، فیلم ما دومین فیلم پرمخاطب شــد. عمده 

بازخوردهایی که از مخاطبان گرفتیم هم خوب بود و به ما کمک کرد.
وی افزود: باتوجه به ظرفیتی که شخصیت اردشیر کاظمی دارد و البته حضور چهره 
هایی که در این مستند حاضر هستند، بعد از »هنروتجربه« به سراغ اکران آنلاین و 

پلتفرم ها خواهیم رفت.
رســتگار درباره تغییرات مســتند »گیله پیرمــرد« پس از حضور در جشــنواره 
»ســینماحقیقت« مطرح کرد: از آنجا که قصد داشتم نســخه کامل مستند را در 
جشنواره شرکت دهم، با نســخه ۸۰ دقیقه ای این مســتند در »سینماحقیقت« 
حاضر بودیم. بعد از بازخوردهایی که گرفتیم، تصمیم ما بر این شــد تا تغییراتی در 
آن ایجاد کنیم و نســخه جدید که به اکران خواهد آمد هم ۶۰ دقیقه خواهد بود که 

بسیار روان تر شده و ریتم خوبی هم گرفته است.
کارگردان مســتند »گیله پیرمرد« درباره فعالیت های اخیر خود بیان کرد: میلاد 
باقری که در پروژه »گیله پیرمرد« به عنوان تهیه کننده حضور داشــت، مســتند 
جدیدی را آغاز کرده که به عنوان کارگردان و بنده و ابوالفضل پارســانژاد به عنوان 
تهیه کننده در کنار او هســتیم. این مســتند درباره زنده یــاد منصور پورحیدری 

اسطوره باشگاه استقلال تهران است.
رســتگار در پایان گفت: تاکنون بخش هایی از مصاحبه های لازم را با چهره هایی 
چون علی دایی، حســن روشــن، ســهراب بختیارزاده و هادی حجازی فر انجام 
داده ایم و چهره های ورزشی و هنری دیگری هم در لیســت ما قرار دارند که برای 
مصاحبه به سراغشــان خواهیم رفت. نام فعلی این مســتند »تاج سر« است که به 
نوعی روایتی از زندگی و شــخصیت زنده یاد پورحیدری است و تلاش ما این است 

که اولین نمایش آن در نوزدهمین جشنواره بین المللی »سینماحقیقت« باشد.

7 فرهنگ

رئیس کمیته 
ملی موزه های 
ایران )ایکوم( 
به مناسبت 28 
اردیبهشت روز 

جهانی روز جهانی 
موزه ها بیش از 2۰ 
برنامه در تهران را 

تشریح کرد

کارکردان فیلم 
کوتاه »نومان« با 
اشاره به ساختار 

کلاسیک این اثر، 
گفت شخصیت 
»نومان« در این 
فیلم دچار مرگ 

فلسفی شده است 
و این موضوعی 
محدود به ایران 

نیست و در 
سراسر جهان 

وجود دارد

رئیس کمیته ملی موزه های ایــران )ایکوم( به 
مناسبت ۲۸ اردیبهشت روز جهانی روز جهانی 
موزه ها بیش از ۲۰ برنامه در تهران را تشــریح 

کرد.
 سید احمد محیط طباطبایی روز سه شنبه ۱۶ 
اردیبهشت در نشست خبری اعلام برنامه های 
هفته میراث فرهنگی کــه در خانه موزه پروین 
اعتصامی برگزار شــد، اظهار داشت: هر ساله به 
مناســبت روز جهانی موزه محور خاصی تعیین 
می شود و موزه براســاس آن فعالیت می کند، 
اکنون که جایگاه و نقــش موزه ها در حال تغییر 
اســت توجه به مخاطبان به خصــوص جوانان 

مورد توجه قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه یونســکو و ایکوم به طور کلی 
غییرات اقلیمی، جنگ و همزیســتی کشورها 

را مورد توجه داده اســت، افزود: ایکوم هشــت 
شاخص برای فعالیت موزه ها در نظر گرفته اما به 
خاطر مشکلاتی که وجود دارد شاخص ها خرد 
شده اســت مانند موزه های کودکان که در کاخ 
های گلستان و سعد آباد فعالیت می کنند و نهاد 
های کودکان فعالیت های خود را به سمت موزه 

ها به عنوان پدیده آموزشی سوق داده اند.
محیــط طباطبایی ادامــه داد: از مجموع ۸۰۰ 
موزه در کشــور فقط یک صد موزه فعال اســت 
که در روز جهانی موزه هــا برنامه های مختلفی 
را برگزار می کنند. در هفته میراث فرهنگی نیز 
برنامه هایی از سوی کمیته ملی موزه های ایران 
) ایکوم( در موزه های شــهرهای بوشهر، گوران 
قشــم و پنجم خرداد در موزه شــاهرود برگزار 

می شود.

وی گفــت: انجمن ایکو بیشــترین حضور را در 
برگزاری رویداد ها دارد و ارتباط خود را علاوه بر 
موزه های بنیاد مستضعفان با نهادهای علمی و 

پژوهشگاه بیشتر کرده است.

برنامه های روز جهانی موزه ها
رئیس کمیته ملی موزه های ایران با بیان اینکه 
مراســم روز ملی موزه ها ۲۸ اردیبهشت ساعت 
۱۷ تا ۲۰ در خانوه هنرمندان تهران برگزار می 
شــود، تاکید کرد: افرادی که در موزه ها فعالیت 

می کنند باید مورد توجه و احترام قرار بگیرند.
محیط طباطبایی، برگزاری برگزاری نشســت 
معماران در خانه موزه پروین، نشســت فعالیت 
کودکان در موزه ســعد آباد با محوریت مسئله 
جوانان، نشســت معلولان و موزه هــا با حضور 

نهادهای فعــال غیردولتی، نشســت مجموعه 
داران در خانه اندیشمندان، گردشگری و موزه 
در دانشــگاه هنرهای زیبای تهران، نشســت 
در باغ موزه قصر، چهارمین فیلم واره چشــمه 
هفتم ویــژه کارهای تصویری اهالی رســانه در 
خصوص میــراث فرهنگی و موزه ها،نشســت 
کتابخانه و مــوزه بین نهادهــای کتابخانه ای، 
برپایی نمایشــگاهی از آثار ســوزن دوزی در 
موزه پوشاک کاخ سعدآباد، نشست در باغ موزه 
نگارســتان را از برنامه های روز جهانی موزه ها 

عنوان کرد.
رئیس کمیته ملی موزه هــای ایران گفت: یکی 
از بزرگترین پشتوانه های موزه داری مجموعه 
داران هســتند آنها آثاری که جمــع آوری می 

کنند را به صورت موزه در می آورند.
محیط طباطبایی افزود: یکسری موزه ها بالقوه 
است. اما فضا برای ارائه وجود ندارد. مانند ادوات 
موسیقی که در فرهنگستان نیاوران در سالن دو 

به نمایش گذاشته شده است.
وی در خصــوص چهارمین فیلم واره چشــمه 
گفت: اهالی رسانه که در یکســال گذشته آثار 
ویدئویی در مــورد موزه ها یا میــراث فرهنگی 
تولید کرده باشــند، می توانند برای شرکت در 
این رویداد به دبیرخانــه کمیته ملی موزه های 
ایران )ایکو( واقع خانه مــوزه پروین اعتصامی، 
پایین تر از چهارراه سرچشمه، بن بست کمیلی 

ارسال کنند تا از آنها تقدیر شود.
محیط طباطبایــی ادامه داد: بزرگداشــتی به 
مناسبت درگذشــت حادثه دیدگان هرمزگان 
شنبه ۱۷ خرداد در فرهنگسرای نیاوران برگزار 

می شود.

موزه قرآن به سعدآباد می رود
رئیس کمیته ملــی موزه های ایــران گفت: 
وزارت  موزه هــای  اداره کل  تصمیــم  بــا 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی، 
مــوزه ملی قــرآن کریــم از هفتــه آینده به 
مجموعــه فرهنگی تاریخی ســعدآباد منتقل 

می شود.
محیط طباطبایی افزود: مــوزه ملی قرآن که به 
هنرهای مرتبط با کتابت قرآن اختصاص دارد، 
در سال ۱۳۸۴ راه اندازی شــده است. گنجینه 
موزه ملی قرآن کریم دربردارنده نســخه خطی 
قرآنی و چاپ سنگی قرآن کریم، دیوان شعرای 
برجسته ایرانی، طومارها، کتب ادعیه و قطعات 
قرآنی، متعلق به ســده چهارم هجری تا اواخر 

عصر قاجاریه است.
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   سال چهاردهم

بابک محمدی خواننده موسیقی پاپ، از تأثیر 
فضای مجازی بر موســیقی، تغییرات سلیقه 
مخاطبان، وضعیت کنســرت ها، چشــم انداز 
آینده موســیقی پاپ و محتوای این موسیقی 
گفت.بابک محمدی خواننــده پاپ به تحلیل 
وضعیت فعلی صنعت موسیقی و چالش هایی 
که هنرمندان در این فضا با آن مواجه هستند، 
پرداخت و بیان کرد: وضعیت فعلی موســیقی 
ایران به دلیل حجم بــالای فعالیت هنرمندان 
می تواند بسیار پویا و تأثیرگذار باشد، به شرطی 
که مدیریت درستی در این زمینه انجام گیرد. 
اگر هنرمندانی که وارد این عرصه می شــوند 
به تولید آثــار ماندگار و با ارزش توجه داشــته 

باشــند، می توانند راه خود را پیــدا کرده و به 
موفقیت برســند.وی درباره سلیقه مخاطبان 
ایرانی موسیقی پاپ گفت: مخاطبان موسیقی 
۲ نوع خواسته دارند. گاهی به دنبال سرگرمی 
و وقت گذرانی هستند و موســیقی برای شان 
بیشــتر از جنبه ریتمیک اهمیــت دارد اما در 
زمان هایی دیگر، خواسته شــان این است که 
از دنیای موســیقی و احساســات آن به درک 
عمیق تــری برســند. در هر ۲ حالــت، مردم 
همچنــان انتخاب هــای متعــددی دارند که 
نظرشــان تأمین می شــود.محمدی در ادامه 
به تغییرات ســلیقه شــنوندگان در سال های 
اخیر اشــاره کرد و آن را مرتبط بــا تولید آثار 

سرگرم کننده دانســت و توضیح داد: به دلیل 
تولید حجم زیادی از آثار صرفاً ســرگرم کننده 
که هیچ محتــوای خاصی بــه مخاطب اضافه 
نمی کنند، ســلیقه مــردم به ســمت این نوع 
موسیقی رفته است. بســیاری از مردم درگیر 
فضای مجازی هســتند و به طــور ناخودآگاه 
در معرض این آثــار قرار می گیرنــد اما وقتی 
این افراد با موســیقی خوب و بــا ارزش هنری 
مواجه می شــوند، قطعاً از آن لــذت خواهند 
برد.وی همچنیــن به تأثیر فضــای مجازی و 
پلتفرم های آنلاین در انتشار و پخش موسیقی 
اشــاره و اظهار کرد: فضای مجازی برای دیده 
و شنیده شــدن هنرمندان نقش بسیار مهمی 

دارد، به ویژه در عرصه بین الملل. پیش از این، 
هنرمندان راه های محدودی برای معرفی خود 
داشتند اما اکنون با وجود پلتفرم های آنلاین، 
مسیر کوتاه تر و دسترســی به آن آسان تر شده 
اســت. البته این به خود هنرمندان بســتگی 
دارد که چگونه از این فضا اســتفاده کنند.این 
خواننده، اجرای زنده و برگزاری کنســرت ها 
را برای هنرمندان و موســیقی بســیار حیاتی 
دانســت و عنوان کرد: برخی هنرمندان به این 
مقوله اهمیــت می دهند و بــا توانایی بالا اجرا 
می کنند اما برخی دیگر به دلایل مالی مجبور 
هســتند که به صحنه بیایند، حتی اگر توانایی 

اجرای با کیفیت را نداشته باشند.

موسیقی این روزهای پاپ محتوای خاصی به مخاطب اضافه نمی کند!

کارکــردان فیلم کوتــاه »نومان« با اشــاره به 
ســاختار کلاســیک این اثر، گفت شــخصیت 
»نومان« در این فیلم دچار مرگ فلســفی شده 
اســت و این موضوعی محدود به ایران نیست و 

در سراسر جهان وجود دارد.
زهره زمانــی خلفلو کارگــردان فیلــم کوتاه 
»نومان« ، درباره داســتان این اثــر گفت: این 
فیلم درباره مردی اســت که درگیر سرگشتگی 
و نوعی مرگ فلســفی شده اســت. او به دلیل 
کوتاهی هایی که در قبال دخترش داشته، دچار 
یأس و ناامیدی شده و به یک ساحل متروک در 

شهری کوچک پناه می برد.
وی درباره منشــأ ایده اولیه این فیلم بیان کرد: 
ایــده »نومــان« از گفتگویی بــا بازیگر اصلی 
فیلم در یکی از جشنواره ها شــکل گرفت. او از 
خستگی اش از شهر استانبول می گفت و اینکه 
تمایل دارد از ایــن فضا فاصله بگیــرد، چراکه 
روابــط در آنجا بر اســاس معــادلات و منفعت 
شکل می گیرد و از این معادلات خسته بود. این 
صحبت ها برایم آشــنا بود؛ انــگار که در جامعه 
خودمان هم با نوعی مرگ فلسفی و سردرگمی 
مواجهیم. بــه نظرم این از نتایــج دنیای مدرن 
است، چراکه من به  واسطه شغلم به کشورهای 
زیادی ســفر می کنم و این حس را در سراســر 

جهان می بینم.
زمانی خلفلو با اشــاره به ریسک ساخت فیلمی 
شــخصیت محور در قالب کوتــاه توضیح داد: 
بســیاری از اطرافیان معتقد بودنــد این کار به 
دلیل شــخصیت محور بودن آن ریسک بالایی 
دارد. پس از هفت سال دوباره سراغ فیلمسازی 
رفتــم و از نظر من ایــن تصور که فیلــم کوتاه 
الزاماً باید موقعیت محور باشــد، ناشی از ضعف 
در فیلمنامه نویســی اســت. در فیلم کوتاه هم 
می توان به ســراغ شــخصیت رفــت، هرچند 
کار ســخت تری است. داشــتن تیمی حرفه ای 

در نگارش فیلمنامــه قطعاً تأثیرگذار اســت. 
فیلمنامه »نومــان« یک فیلمنامه کلاســیک 
اســت که تلاش کردیم در آن نشان دهیم هنوز 

می توان قصه را با زبان کلاسیک روایت کرد.
وی افــزود: هنگام تماشــای فیلــم، خودم هم 
احســاس رهایــی پیــدا کــردم، گویی حس 
شــخصیت »نومان« به من منتقل شــد. شاید 
یکی از دلایل موفقیت فیلم، شــناخت نســبی 
من از بازیگر نقش اصلی بود. در جریان نگارش 
فیلمنامه، بارها با این بازیگــر گفتگو کردیم. او 
شناخت خوبی نسبت به تاریخ، فرهنگ و مسائل 
انســانی داشــت و این آگاهی کمک زیادی به 
ســاخت کاراکتری باورپذیر کــرد. در نهایت 
متوجه شدم که وقتی بتوانیم مشترکاتی میان 
خودمان و کاراکتر بیابیم، دیگر مهم نیست این 
شــخصیت از کجا آمده، چرا که آدم، آدم است و 

وابسته به مرزها نیست.
این کارگردان درباره روند شــکل گیری روایت، 
عنوان کرد: در مســیر روایت بــه نیرویی برای 
بازگشــت »نومان« نیــاز داشــتیم و تصمیم 
گرفتیم از علاقــه او به فوتبال اســتفاده کنیم. 
موضوع زبان نیز یکی از چالش های ما در مرحله 
نگارش بود، زیرا شــخصیت »نومان« تنها یک 
کلمه فارسی بلد اســت و آن هم )برو( است که 
در طول فیلم تنها یک جا اســت که این کاراکتر 
حرف می زند و آن هم همین یک کلمه اســت. 
همچنین از ماجرای دختر نومان برای پرداخت 
بهتر به شــخصیت پــدر و تنهایــی دختر بهره 

بردیم.
زمانی خلفلــو درباره زمان نــگارش فیلمنامه، 
یادآور شــد: فرآیند تبدیل ایده بــه فیلمنامه 
نهایــی حــدود ۱۱ ماه زمــان بــرد. در بخش 
اجرایــی نیز همــکاری با حمیــد مهرافروز در 
طراحی حرکات دوربین بســیار راهگشا بود. او 
در فیلمبرداری با دوربین روی دســت مهارت 

زیادی دارد. اگرچه ابتدا ذهنیت من ایســتاتر 
بود اما به این نتیجه رســیدم که باید با حرکت 
دوربین، روح خسته و ســاکن کاراکتر را بازتاب 
دهم. به مهرافروز هم گفتم که دوربین ما نباید 
پرجنب وجوش باشد، بلکه باید مثل شخصیت 
فیلم، خسته و نظاره گر باشــد. در واقع، فرم را بر 
اســاس روایت انتخاب کردیم. در نهایت بدین 
معنا که دوربین نظاره گر شخصیت »نومان« نیز 

باید مانند این مرد، کم جنب وجوش باشد.
وی با تأکید بر اهمیت قصه گویی در سینما بیان 
کرد: قدرت اصلی فیلم و ســینما در قصه گویی 
است. حتی اگر فیلمی یک دقیقه ای می سازیم، 
باید قصه داشــته باشــد. دلیل اینکه بسیاری 
از آثار ســینمایی مورد اقبــال مخاطبان قرار 
نمی گیــرد، فاصله گرفتن از قصه گویی اســت. 
چرا اصغر فرهــادی موفق اســت؟ چون قصه 

می گوید.
زمانی خلفلــو در پایان دربــاره وضعیت فعلی 
فیلم کوتاه »نومان« عنوان کرد: فیلم »نومان« 
هم اکنــون در حال ارســال به جشــنواره های 

مختلف است و پیش تر نیز در چندین جشنواره 
موفق به دریافت جایزه شــده اســت که از این 
جوایز می تــوان به جایــزه بهتریــن تدوین از 
جشــنواره نیوپورت بیچ آمریکا ۱۴۰۳، جایزه 
 Rainbow بهتریــن کارگردانی از جشــنواره
لندن ۱۴۰۳، جایزه ویژه هیئت داوران بهترین 
کارگردانی جشــنواره منطقه ای قزوین ۱۴۰۳ 

اشاره کرد.
عوامل این فیلــم کوتاه عبارتنــد از کارگردان: 
زهره زمانــی، تهیه کننــدگان: رضا محمودی، 
امین شجاع، نویســندگان: محمد گذرآبادی، 
فــروغ صادقی، بازیگــران: نومان چاکــر، نگار 
خلاق،، مســعود قســمتی و مهســا تیزروی، 
پس تولید: فیلــم آرورا ویــژن ایتالیــا، مدیر 
فیلمبــرداری: حمید مهرافروز، تدوین: ســالم 
صلواتی، مدیر تولید: میلاد بهداد، آهنگســاز: 
علی ابــاذری، صدابردار: مجیــد نجاتی، طراح 
صحنــه: محســن رامــه، صداگذار: حســین  
ابوالصدق، اصــلاح رنگ : ســامان مجد وفایی، 

جلوه های ویژه: مصطفی حبیبی.

»نومان« یک مرگ فلسفی را روایت می کند؛ فیلمی با ساختار کلاسیک

برگزاری بیش از ۲۰ برنامه در روز 
جهانی موزه ها در تهران



با کنار رفتن والتز پس از رسوایی سیگنال گیت، ترامپ، روبیو 
را به صدر هرم سیاست خارجی آورد؛ تغییری که نشانه ای از 

تمرکز قدرت و چرخش استراتژیک کاخ سفید است.
»دونالد ترامپ« رئیس جمهــور آمریکا در روزهای اخیر به 
تغییر نزدیک ترین و مهمترین افــراد تیم امنیت ملی خود 
دست زد. او »مایک والتز« مشــاور امنیت ملی را از از سمت 
خود برکنار و »مارکو روبیو« وزیر امــور خارجه را به عنوان 
مشــاور امنیت ملی موقت منصوب کــرد؛ تغییر و تحولی 
عمده که به دلایــل مختلف صورت گرفــت و بی تردید بر 
رویکرد آمریکا در حوزه امنیتی و سیاست خارجی اثرگذار 

خواهد بود.

پشت پرده برکناری والتز
مایک والتز، مشــاور امنیت ملــی وقت دونالــد ترامپ، در 
اوایل ماه مــه ۲۰۲۵ با یک رســوایی اطلاعاتی جدی مواجه 

شد که به ســرعت به برکناری او انجامید. این رسوایی که به 
»ســیگنال گیت« شــهرت یافت، از جایی آغاز شد که والتز 
به اشــتباه یک روزنامه نگار را به گروه چــت محرمانه ای در 
اپلیکیشن»ســیگنال« ) Signal( اضافه کرد. در این گروه، 
مقامات ارشد امنیتی دولت آمریکا درباره برنامه های نظامی 
حســاس، از جمله جزئیات عملیات نظامــی در یمن، تبادل 
نظر می کردند. انتشار غیرمستقیم بخشــی از این اطلاعات 
در فضای رسانه ای، خشــم ترامپ را برانگیخت و از نظر کاخ 
سفید، نشــان دهنده قصور جدی در حفظ امنیت اطلاعات 

طبقه بندی شده بود.
با این حال، خطای فنی در اســتفاده از یک اپلیکیشــن تنها 
بخشــی از دلایل برکناری والتز بود. به مــوازات این حادثه، 
گزارش هایی منتشــر شــد مبنی بر آنکه والتز، بدون کسب 
مجوز رســمی از ترامپ یا هماهنگی با وزارت امور خارجه، با 
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی، دیدار 

و درباره ســناریوهای حمله پیش دســتانه علیه تأسیسات 
نظامی ایران گفت وگو کرده اســت. این اقــدام که به وضوح 
نقض زنجیره تصمیم گیری امنیتی محسوب می شد، از سوی 
کاخ سفید »خودسری دیپلماتیک« تعبیر و به عنوان عاملی 
تنش زا در روابــط داخلی دولت ترامپ تلقی شــد؛ آن هم در 
برهه ای که مذاکرات میان ایران و آمریــکا رو به جلو ارزیابی 
می شــود و تا کنون ســه دور از آن سپری شــده و دو کشور 

درآستانه چهارمین دور مذاکرات قرار دارند.
به تازگی روزنامــه »یدیعوت آحارونــوت« صحت گزارش 
»واشــنگتن پســت« درباره هماهنگی »بنیامین نتانیاهو« 
نخست وزیر رژیم صهیونیستی با والتز مشــاور برکنار شده 

امنیت ملی آمریکا درباره ایران را تأیید کرد.
افزون بر آن، برخی منابع نزدیک به کاخ ســفید اشاره کردند 
که والتز در جلسات اخیر شورای امنیت ملی، تمایل زیادی به 
اتخاذ مواضع مستقل و گاه مخالف با سیاست های اعلام شده 
ترامپ داشــته اســت. در مواردی، او از اتخاذ سیاست های 
تهاجمــی در یمن و ســوریه حمایت می کــرد، در حالی که 
ترامپ به دنبال کاهش مداخلات مســتقیم نظامی بود. این 
اختلافات فزاینده، زمینه ساز کاهش اعتماد رئیس جمهور به 

مشاور امنیت ملی اش شد.
در نهایت، با توجــه به مجموع این خطاهااز اشــتباه امنیتی 
آشکار در فضای سایبری گرفته تا اقدامات خارج از هماهنگی 
در ســطح دیپلماتیــک برکنــاری والتــز اجتناب ناپذیر به 
نظر می رســید. تصمیم ترامپ برای اعزام او به عنوان سفیر 
آمریکا در ســازمان ملــل به جای حذف کامــل، اقدامی بود 
برای حفظ ظاهــر وحدت درون حزبی، در حالــی که عملًا او 
از حلقه تصمیم گیری امنیتی کاخ ســفید کنار گذاشته شد. 
این جابجایی، مقدمه ای برای تمرکز بیشــتر قدرت امنیتی 
و دیپلماتیک در دســتان چهره های مــورد اعتماد ترامپ از 

جمله روبیو تلقی می شود.

انتصاب روبیو؛ نشانه ای از تمرکز بی سابقه قدرت در 
ساختار اجرایی آمریکا

انتصاب مارکــو روبیو وزیر امــور خارجه به عنوان مشــاور 
امنیت ملــی موقت توســط ترامــپ، یکــی از مهم ترین و 
بحث برانگیزتریــن تصمیمات اخیر کاخ ســفید به شــمار 
می رود. این انتخاب، نه تنها به دلیل جایگاه حســاس مشاور 
امنیت ملی، بلکه به خاطر سابقه سیاسی روبیو و روابط خاص 
او با ترامپ، مورد توجه گسترده تحلیلگران قرار گرفته است. 
روبیو، که پیش تر به عنوان یک چهره منتقد ترامپ شــناخته 
می شد، طی دو ســال اخیر مواضع خود را به طور چشمگیری 
در راســتای سیاســت های ترامپ تغییر داده و بــه یکی از 

وفادارترین متحدان او تبدیل شده است.
انتصاب روبیو به این ســمت در شــرایطی صورت گرفت که 
او هم اکنون وزیر امور خارجه اســت و هنوز به طور رسمی از 
این جایگاه کناره گیری نکرده اســت. این وضع به طور بالقوه 
یادآور دوران هنری کیسینجر است که در دهه ۷۰ میلادی، 
هم زمان دو نقش کلیدی وزارت خارجه و مشاور امنیت ملی 

را ایفا می کرد.
با تمرکز دو سمت حساس سیاست خارجی و امنیت ملی در 
دستان روبیو، ترامپ عملًا کنترل مستقیم تر و یک دست تری 
بر تصمیم گیری های کلان امنیتــی و دیپلماتیک پیدا کرده 
است؛ موضوعی که بسیاری آن را نشانه ای از تمرکز بی سابقه 

قدرت در ساختار اجرایی آمریکا می دانند.
روبیو علاوه بر این دو نقش، نظارت غیرمستقیم بر نهادهایی 
چون »آژانــس توســعه بین المللــی« )USAID( و حتی 
آرشــیو ملی را نیز بر عهده دارد، که ایــن ترکیب غیرمعمول 
از مســئولیت ها، موقعیت او را به عنوان مهــره ای مرکزی در 
سیاست خارجی دولت ترامپ تثبیت کرده است. این تمرکز 
قدرت باعث کاهش نقش ساختارهای سنتی مانند »شورای 
امنیت ملی« )NSC( و وزارت دفاع در فرایند تصمیم گیری 
شده و تصمیمات استراتژیک بیشــتر از طریق دایره کوچک 

وفاداران به رئیس جمهور اتخاذ می شود.
در نتیجه، انتصاب روبیو به عنوان مشــاور امنیت ملی موقت، 
فراتر از یک جابه جایی پرســنلی اســت؛ این حرکت بخشی 
از الگوی بزرگ تری اســت که در آن ترامــپ تلاش می کند 
ساختار سیاســت خارجی دولت خود را از نهادگرایی سنتی 
به یک مدل شخص محور، وفادارمحور و انعطاف پذیرتر تغییر 

دهد.
از نگاه ناظران، این تغییــرات اگرچه می توانند در کوتاه مدت 
تصمیم گیری را تســریع کنند، اما در بلندمدت ریسک هایی 
جدی برای ثبات، هماهنگی و پاسخگویی نهادهای سیاست 

خارجی آمریکا در پی دارند.

تأثیر تغییر تیم امنیت ملی ترامپ بر سیاست
 خارجی آمریکا

تغییرات اخیــر در صدر تیم امنیــت ملی آمریــکا، به ویژه 
انتصاب روبیو به عنوان مشــاور امنیت ملــی موقت، بازتابی 
روشن از تحول در شــیوه تصمیم ســازی سیاست خارجی 
در دولت ترامپ اســت. این جابجایی ها نشــان می دهند که 
رئیس جمهور به دنبال ســاختاردهی سیاســت خارجی بر 
اساس اعتماد شــخصی، وفاداری سیاســی و تمرکزگرایی 
اســت، نه صرفاً تخصص نهادی یا تجربه دستگاه دیپلماسی. 
از نگاه ناظران، این تحــول می تواند به کاهش نقش نهادهای 

کارشناســی چون شــورای امنیت ملی، وزارت دفاع و حتی 
سازمان اطلاعات مرکزی آمریکا )سیا( منجر شود.

در ســطح عملی، حضور پررنگ روبیو در صــدر تصمیمات 
همزمان امنیتــی و دیپلماتیــک، زمینه را برای سیاســت 
خارجی تهاجمی تر، ایدئولوژیک تر و کمتر چندصدایی فراهم 
می کند. روبیو که پیش تر مواضعی سخت گیرانه علیه چین، 
ایران و دولت های چپ گرای آمریکای لاتین داشــته، اکنون 
قدرت بیشــتری برای اعمال این دیدگاه ها خواهد داشــت. 
این احتمال وجــود دارد که آمریکا در ماه هــای آتی مواضع 
سفت وســخت تری علیه محورهایی چون تهران، کاراکاس، 
هاوانا و حتی پکن اتخــاذ کند، بدون آنکــه وزن متعادلی از 

سوی دیگر نهادها در برابر این رویکرد وجود داشته باشد.
یکــی از مهم ترین پیامدهــای این تمرکز قــدرت، تضعیف 
دیپلماســی چندجانبه و نهادهای بین المللی اســت. با کنار 
گذاشــتن نهادهای ســنتی، احتمالاً آمریکا تمایل کمتری 
به استفاده از بسترهایی چون ســازمان ملل، ناتو، یا شورای 
امنیت برای پیگیری اهداف خود خواهد داشت و به جای آن، 
رویکردی مستقیم و حتی تک رو در پیش خواهد گرفت. این 
روند، ادامه دهنده الگوی »اول آمریکا« در سیاســت خارجی 
ترامپ اســت که از دوران دور اول ریاست جمهوری او شکل 

گرفت.
در عین حــال، برخی تحلیلگران هشــدار داده انــد که این 
تمرکزگرایی ممکن اســت به اختلال در هماهنگی نهادهای 
امنیتی و اطلاعاتی آمریکا منجر شــود. در شــرایط بحران، 
تصمیم گیری های ســریع ولی غیرمبتنی بر اجماع نهادی، 
می تواند ریسک سوءبرداشت ها و اشــتباهات استراتژیک را 
افزایش دهد به ویژه در پرونده هایی ماننــد بحران اوکراین، 
رقابت دریایی در جنوب شرق آسیا، یا تعاملات غیرمستقیم 
با روســیه و کره شــمالی. همچنین، رویکرد شخص محور 
می تواند اعتماد متحدان سنتی آمریکا را به پایداری سیاست 

خارجی واشنگتن کاهش دهد.
در نهایت، تأثیرات این تغییرات بر سیاســت خارجی آمریکا، 
نه فقط در نوع تصمیمات، بلکه در فرایند تصمیم ســازی نیز 
بازتاب خواهد داشــت. رئیس جمهوری که اکنون بیش از هر 
زمان دیگری تیم خود را با مهره هایی هم راستا با دیدگاه های 
شــخصی اش پر کرده، در پی آن اســت که سیاست خارجی 
ایالات متحده را به ابزار پیشــبرد اهداف سیاسی داخلی خود 
نیز بدل ســازد. این امر ممکن اســت در کوتاه مدت انسجام 
بیشــتری در سیاســت خارجی ایجاد کند، اما در بلندمدت، 
پویایی، تنوع دیدگاه و مشــروعیت تصمیمات ایالات متحده 
در عرصه بین المللی را با چالش هایی جــدی مواجه خواهد 

ساخت.
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 از سیگنال گیت تا چرخش دیپلماتیک

سیاست خارجی ترامپ با روبیو

بانـک ملـی ایـران تکالیـف و وظایـف خـود درخصوص پرداخت تسـهیلات تکلیفی و اعطای وام های قرض الحسـنه همانند مصوبات سـفرهای اسـتانی ریاسـت جمهـوری، ازدواج، فرزنـدآوری، امور عامـل المنفعه و 
خیرخواهانـه، اشـتغال زایـی و خوداشـتغالی را بـه طـور کامـل بـه انجام رسـانده که در این راسـتا با بیشـترین پرداختی تسـهیلات تکلیفی به عنوان بانک نخسـت در شـبکه بانکی معرفی شـده اسـت.

بـه گـزارش روابـط عمومـی بانـک ملـی ایران، پرداخت تسـهیلات قرض الحسـنه شـامل وام هـای ازدواج و فرزندآوری توسـط بانک ملی ایران که هر سـال در قانون بودجه مشـخص می شـوند، کمک کرده اند تا بخشـی 
از هزینه هـای آغـاز زندگـی و فرزنـدآوری زوج های جوان ایرانی جبران شـود.

       اولویت، عمل به تسهیلات تکلیفی 
بانـک ملـی ایـران در راسـتای عمل به تعهـدات خود در پرداخت تسـهیلات تکلیفـی در یک 
سـال اخیـر، بیـش از 155 همـت وام به متقاضیان و افراد واجد شـرایط پرداخت کرده اسـت که 
ایـن امـار و ارقـام نشـان می دهـد اعطای وام از سـیر صعـودی مطلوبـی برخوردار اسـت و صف 

انتظـار متقاضیان در حال کاهش اسـت.
شـعب بانـک ملـی ایران در سراسـر کشـور از ابتـدای فروردین تـا 1403 پایـان فروردین ماه 
1404 در راسـتای اجـرای "قانـون حمایـت از خانواده و جوانی جمعیـت" در مجموع مبلغی به 
ارزش  7  هـزار و 250 میلیـارد ریـال تسـهیلات قرض الحسـنه فرزندآوری بـه 86 هزار متقاضی 

پرداخت کرده اسـت.

       امید بر دل های مستاجران 
 همچنیـن بررسـی رونـد پرداخـت تسـهیلات تکلیفـی در بانک ملی ایـران در بخـش ودیعه 
مسـکن نشـان می دهـد طـی یک سـال اخیـر، 36 هـزار و 190 متقاضـی موفق بـه دریافت این 
تسـهیلات شـده اند کـه سـهم قابل توجهـی از پرداخت های شـبکه بانکی کشـور را تشـکیل می 

دهد.

       کاهش صف انتظار وام ازدواج
بانـک ملـی ایـران افـزون بر این وام قـرض الحسـنه ازدواج را از ابتدای فروردین مـاه 1403 تا 
روزهـای منتهـی بـه فروردیـن مـاه 1404، بـه 107 هـزار و 483 متقاضی بـه ارزش بیش از 36 
هـزار میلیـارد ریـال در سراسـر کشـور پرداخت کرده اسـت کـه به طور متوسـط روزانـه در این 

مـدت 301 جـوان ایرانـی بـا وام ازدواج بانـک ملی ایـران به خانه بخـت رفتند.
بانـک ملـی ایـران همچنین براین اسـاس در همین مـدت، در مجموع تعداد 85 هـزار و 955 
فقـره تسـهیلات خـود اشـتغالی بـه ارزش 186 هزار و 902 میلیـارد ریال به افراد تحت پوشـش 
کمیتـه امـداد امـام خمینی )ره(، سـازمان بهزیسـتی، بنیاد برکـت، بنیاد شـهید و امورایثارگران 

و غیـره پرداخت کرده اسـت.

       گره گشایی از مشکلات مردم
بانـک کارگشـایی یکـی از واحدهـای تابعـه بانـک ملـی ایران اسـت که در راسـتای رفـع نیاز 
اقشـار آسـیب پذیـر و محروم جامعه تسـهیلات قـرض الحسـنه و مرابحـه را در ازای ترهین طلا 
بـه مشـتریان و متقاضیـان پرداخـت می کند.  طی یک سـال اخیـر این بانـک در مجموع تعداد 

315 هـزار متقاضـی از وام قرض الحسـنه و مرابحه رفـع احتیاجات ضروری بانک کارگشـایی به 
ارزش 60 هـزار میلیـارد ریـال بهره مند شـده اند.

       اجرا و تکمیل طرحهای عام المنفعه 
بانـک ملـی ایـران همـواره از مـردم و برای مـردم بوده اسـت. امروز شـاهد هسـتیم این بانک 
بیشـترین سـهم را در اجـرای امـور خیریـه ای و بشردوسـتانه و گـره گشـایی مشـکلات مـردم 
نسـبت بـه سـایر نهادها در کشـور برعهـده دارد. بانک ملی ایـران از ابتدای فروردیـن ماه 1402 
تـا روزهـای منتهـی بـه اردیبهشـت امسـال بـا جمـع آوری منابـع و سـپردههای قرضالحسـنه 
مردمی در مسـیر پیشـبرد اهداف توسـعهای و همسـو با سیاست مسـئولیت  اجتماعی، با اجرای 
11 طـرح بـزرگ عامالمنفعـه و خیرخواهانـه بـا صـرف اعتبـاری بالـغ بـر 95 میلیـارد ریـال در 
حوزههای اجتماعی، بهداشـتی و درمانی، ورزشـی و فرهنگی برای ایجاد زیر سـاختها و توسـعه 
فضاهاي آموزشـي در اقصی نقاط کشـور نقش مؤثری در رونق و شـکوفایی اجتماعی و فرهنگی 

مـردم این مناطق داشـته اسـت.

       تعهد برای ایرانی آباد
بانـک ملـی ایـران در سـالهای اخیر با سـاخت 130 مدرسـه در مناطـق کم برخوردار کشـور 
رتبه نخسـت مدرسـه سـازی را در میان بانکها و موسسـات مالی داراسـت. بیش از 100 درصد 
اسـتانهای میهـن پهناورمـان از اقدامـات خیرخواهانه این بانـک در خصوص توسـعه نظام تعلیم 
و تربیـت بهـره منـد شـده اند و بیتردید سـاخت، تعمیر و تجهیـز مدارس گام بزرگی در توسـعه 
نظـام آموزشـی کشـور بـوده کـه بانک ملی ایـران در همین مـدت نزدیک بـه 800 کلاس درس 
بـه سـرانه آموزشـی کشـور افـزوده و تاکنون توانسـته امـکان تحصیل سـالانه بیـش از 11 هزار 

دانشـآموز کـم برخـوردار در مناطق محـروم کشـور را فراهم کند.

       جریان زندگی در رگهای مناطق محروم
بانـک ملـی ایـران بـا سـرلوحه قـرار دادن اجرای مسـئولیت اجتماعـی در این مـدت در تمام 
امـور و زمینههـا چـه در زمینـه ایجاد و توسـعه چرخ تولیـد بنگاههای اقتصادی و چـه در زمینه 
امـور خیرخواهانـه از سـایر بانکهـا، نهادهـا و سـازمانها در کشـور، پیشـروتر و پیشـگامتر اسـت. 
مصـداق بـارز آن مشـارکت در طـرح خریـد و اهـدای 100 دسـتگاه تبلـت بـه دانـش آمـوزان 
نیازمنـد مناطـق محـروم، حمایـت از بنگاههـای اقتصـادی، ارتقـاي سـطح امکانـات و توسـعه 
فضاهـاي آموزشـي، ارتقـاي سـطح بهداشـت عمومـي و سـلامت جامعـه، تامین مالـی و تجهیز 
کـردن بیمارسـتانها و کلینیکهـای پزشـکی به امکانات ویـژه در مناطق محـروم، افزایش امکانات 

و سـالنهای چنـد منظـوره ورزشـی و توسـعه سـلامت عمومي اسـت؛ همچنین بانک ملـی ایران 
کشـور فعـال بـوده و بـا کمکهـای مالی در توسـعه کمي و کیفي زیر سـاختهای 

بانـک ملـی ایران بـا مجمـوع این مرهمـی بـرآلام مردم بوده اسـت. 
رگهـای مناطق محروم کشـور اقدامات توانسـته زندگی را در 

به جریان بیاندازد.
ایـران  ملـی  طی سـال گذشـته بیش بانـک 

اش  تکلیفـی  سـهم  و از  ازدواج  هـای  وام 
کرده است، همچنین فرزندآوری را پرداخت 
قابـل طـی همیـن مـدت  سـهم  نیـز 
کل  از  قـرض توجهـی  هـای  وام 
ازدواج  را الحسـنه  فرزنـدآوری  و 
بانکـی  شـبکه  داشـته در  برعهـده 
تـلاش  و  بـا اسـت  تـا  کـرده 
بخشـی  وام سـرعت  پرداخـت  بـه 
متقاضیـان  أخـذ بـه  انتظـار،  در 
ازدواج  هـای  در وام  فرزنـدآوری  و 
زمانـی  دوره  قابـل ایـن  میـزان  بـه 
کاهـش  اسـت. توجهـی  یافتـه 

تسـهیلات  پرداخـت اجرای  و  تکلیفـی 
قـرض  هـای  سـال وام  طـی  الحسـنه 

متقاضیـان، نیازمندان و های اخیر به مشـتریان، 
همـواره گـروه های هدف سـازمان  حمایتـی  هـای 

بـرای یکـی از سیاسـت هـای مهم  ایـران  ملـی  بانـک 
محـروم،  اقشـار  نیازمنـدان و افراد کـم برخوردار توانمندسـازی 

بوده است.
ایـن بانـک بـا توجـه به نقش خـود در حوزه مسـئولیت هـای اجتماعی بـا پرداخـت وام های 
قرض الحسـنه و تسـهیلات تکلیفی توانسـته معیشـت مـردم را بهبود ببخشـد و رفـاه اجتماعی 

اقشـار کـم برخـوردار را تامین کند.
گفتنـی اسـت، بانـک ملی ایران نیز در سـال »سـرمایه گذاری بـرای تولید« با همیـن رویکرد 
با پرداخت و توزیع عادلانه تسـهیلات قرض الحسـنه اشـتغالزایی، گام های مهمی را در راسـتای 
رشـد و گسـترش طـرح هـای مشـاغل خانگـی و خـود اشـتغالی فراگیـر ملـی، به جامعـه هدف 

سـازمان های حمایتی برخواهد داشـت.

بانك ملی ایران پیشرو در پرداخت تسهیلات تکلیفی؛
۱55۱55 هزار میلیارد تومان تسهیلات تکلیفی طی یك سال پرداخت شد هزار میلیارد تومان تسهیلات تکلیفی طی یك سال پرداخت شد


